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PEOPLE'S WITNESSES

E X

DIRECT CROSS REDIRECT RECROS3!

DeCARLO, Daniel 268 277
meER,JmmsK.giﬁﬁwﬂ<@mhﬁgﬂ\>
GUENTHER, Charles C. 195
HUMPHREY, Forrest S+~ <=H( 10 16 22 23
" " 69 79 gi 82
IRWIN, Mike 46 54 55
KATSUYAMA, David M, Covnrrn 103 122
KRELL, Glann 56 68
LUTESINGER, Katharine 26 38 40
PIET, Paul ,fﬁhmg/ &d&ﬁ} 84
PUHEK, Louis John 197
TURNEY, Francis G.éq%égz—— 130 138 139 140
VHHITE, Flois 7ﬁﬂ6x¢ffw¢tP 92 '
WHI%LEY, Pa&l g. lgg
" woow 172 190 194
v oowon 222 227
LI oo 261 262
DEFENSE WITNESSES
BEAUSOLEIL, Robert Kenneth 3 4 4 .
DeCARLO, Daniel 258 259
GERARD, Jack Joseph 205
GUTIERREZ, Manuel 234 243 246
WHITLEY, Paul J. 250
FEQ[ Dav. A 4. RS
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PEOPLE'S
1l - Photograph of car
2 - Color Photograph of house
3 - Color Photograph of inside
of room
4 - Photograph of man
5 - Photograph of vehicle
6 - Pink Slip
7 - White Slip
8 - Fingerprint exemplar card
9 - 3x5 card of writing and
part of print
10 -~ Fingerprint blow-up
"latent print"
11 - Photograph of interiox
of a location
12 - Copy showing both sides
of head
13 - Copy showing human body
14 - Copy showing ribcage
15 - Knife
152~ Photo. knife and scabbarad
16 - Photograph
17 - Photograpn
18 - Photograph
19 - Polo shirt
20 - Levis
21 - Photograph

E X H L

L

FOR IDENTIFICATION

IN EVIDENCE

37
49

52
67
71
73
73
90

94

94

108
108
108
121
163
131
132
132
132
132
135

82
82

82
82
82
82
82
101

101

101

lcl

203
203
203
203
203
203
203
203
203
203
203
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E X

PEOPLE'S

22 -~ Photograph

23
24
25
26
27
28
29
30
31
32
33
34
35
36
37

Photograph
Photograph
Pieceg of chain
Checkbook

Pink Slip
Photograph
Photograph
Photograph
Photograph
Correspondence
Photegraph
Certified Documents
Small knife

Small paint brush

Photograph

"

I B1TS

{Continued)

FOR IDENTIFICATION 1IN EVIDENCE

145
152
153
154
156
157
162
le2

203
203
203
203
203
203
203
203
203
203
203
203
203
203
203

203
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SANTA MONICA, CALIFORNIA: WEDNESDAY, NOVEMBER 12, 1969
4:00 P.M,
~~=000~-~
THE COURT: People versus Beausoleil.

Just to get the record straight, it appearé that
this matter will go to a jury trial. We want to excuse
Officer Humphrey until tomorrow. The suggested time,
Officexr, is 2:00 o'clock tomorrow afternoon, and we will
be selecting a jury, and we will work you in tomorrow
afternoon sometime.

I think we are ready to proceed.

At this time it has been agreed by counsel that
in this casé the People are not seeking the death panalty,
and that therefore there will be no voir dire examination
with regard to the death penalty.

It has further been agreed that the matter of
guilt and the degree of the crime will be submitied to the

ury for their determination, and that the sentence will

3
be left up to the Court with tha understanding that thers

£

ill be no death penalty invoked.
MR, ROSS: That is correct.
MR. SALTER: If the jury comes back with first degree

murder, then the Court will impose the sentence, and there

will be no death penalty?

THE COURT: That is right.

MR. ROSS: It will necessitate a waiver on that aspect

. CieloDrive.cOmMARCHIVES
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of the penalty.
' MR. SALTER: We would waive that.
MR. ROSS: Well, Mr. Beausoleil has to do that
personally.

Mr. Beausoleil, you have heard what the Court
has just stated, that in the event you are convicted of
first degree murder, you have a right to have your penalty,
whatever it will be, imprisonment or death in the gas
chamber, submitted to the jury on the issue of quilt or
innocence. |

. Ty, S
THE DEFENDANT: Yes, sir. ﬂeé‘ e Al

MR. ROSS: It has just been stated that the Court f;)
not seeking the death penalty, and the Court has stated it

will not impose it.

In light of that fact, and in light of thé fact
that you understand that you have a right to a jury trial,
do you waive and give up your right to a jury trial on the
issue of the penalty only? I am talking about whéther you
are innocent or guilty.

MR. SALTER: In other words, you understand what would
happen? The jury comes back with a finding of first degree
rmurder, under the law it is up to them to determine whether
the punishment would be 1ife imprisonment or death. It has
been proposed that we waivé the right to have a jury deter-
mine whether it is life imprisonment or death and submit

that issue to the Court,

. CieloDrive.COmMARCHIVES
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The Court has stated that if that issue is
submitted to it, it will not impose the death penalty.
In other words, it would not impose a death penalty.
Therefore, under those conditions, do you wish to waive your
right to trial on the issue of penalty in the event that you
were found guilty of first degree murder?

THE DEFENDANT: Yes, sir.

MR. SALTER: I will join in the waiver.

THE COURT: All right. Let's order a jury.

(Short recess.)

THE COURT: It has just been brought to my attention
that there is not a jury panel available for the trial of
this case at this time, and there will not be until
tomorrow morning. It therefore becomes necessary to set
this matter over until tomorrow morning.

So, Mr. Beausoleil, this matter will be continuec
until 10:00 o'clock tomorrow morning. You are ordered and

directed to be back here at 10:00 o'clock in the morning.

~=~000=~-
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SANTA MONICA, CALIFORNTIA; THURSDAY, NOVEHMBER 13, 1949

D00 i m

of People versus Beausoleil?

MR.

SALTER: Yes, your Honor. At this time,

Counsel and I request, along with Mr. Beausoleil, that we

have a short hearing inside of chambers with the reportsr

present.

THE COURT: Let's go inio chambers.

chanbers. )

(Whereupon a conference was held in

THE COURT: Let the record show that we are in

chambers. The dafendant is present with Counsel.

MR. SALTER: At this tims I would like to have

Mr. Beausoleil sworn for purposes of a motion.

(TESTIMONY OF MR. ROBZAT KEWMITH BEAUSOLEIL)

called as a

-~

ROBERT KIMHETH EZEAUSOLEIL,

witness in his own behalfl, having been firs:

duly sworn, was exanined and testified as follows:

THA
you may give

shall bz the

CLZRX: TYou do solemnly swear that ths teo
in the cause now panding befors this Court

truth, the whole truth, and nothing but ti:

. CieloDrive.coOmARCHIVES
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truth, so help you God?
THE WITNESS: Yes

DIRECT EXAMINATION

BY MR. SALTER:

Q Mr. Beausoleil, what time did you go to
bed last night or early this morning?

A I got back to my module around 1:15;
approximately 1l:15.

THE COURT: Last night?

THE WITNESS: TYes.
BY MR. SALTER:

Q Yhat time did they wake you up to come to
court?

A 3:30.

Q At this time do you feel that you are in

*a position to proceed with the trial without having had
sufficient rest? |
A "o,
Q . Do you fesl that you are alert because of
two hours sleep? '
A No.
Mile ROS3: Hay I cross-examine him? He is under

oath.

- aps e i
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CROSS~EXAMINATION

BY MR. ROSS:

Q Mr. Beausoleil, you are drinking your
coffee. How do you feel now?

A I have only taken a couple of sips out of
it.

Q Do you think after you have had your coffee
that you would feel up to selecting a jury today?

A I think so.

THE COURT: How old are you?

THE WITNESS: I just turned 22.

THE COURT: The only problem is, you kids arentt
used to getting up that early or going to bed that late.

Why didn't you get to bad until 1:307

THE WITNESS: I don't know. It took them that
long to get ~~ sometimes it tzkes that long. It could ba
anywheres from 10:00 o'clock to like it was last night,
1:15, 1:30 sometime. It depends on how busy they are, and
I don't know.

MR. SALTIR: !May I inquire, your Honor?

THE COURT: TYes. )

RZDIRECT BXAMINATION
BY MR. SALTER:
Q Mr, Bezauscleil, haves you information

regarding the routine at the new County jail, that is, ths
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one down on Bouchet Street?

A I went to court there saveral times.

Q What is the routine there? What time do
you golt back to your module there?

A You wake up at approximately the same'time,
a little bilt later, so you don't have to make the transpor-
tation trip,.

Q What time do you usually get to bed there?

A About'approximately an hour after you get
back from court.

THE COURT: I am going through this routine all
the time.

MR. SALTER: The deal is, under the routine of the
old County jail, I do not feel I have a defendant, who is
facing a life imprisonment sentence, who can bas alert
enough to go through the trial,

THE COURT: I am not concerned about the hogwash
of what he is faced with. I know that.

- What is the situation in ths jail? ¥%hy is
it that one jail is so miserable and the other ons is not?

MR, SALTER: That I don't know. ]

THE COURT: Well, I mesan, this warrants a little
Grand Jury investizatiocn, thea?

Ma. SALTZR: I am not here to ask for Crand Jury
investigation.

THE COURT: Uhy is it if & man is in trial, as he
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is, that there is a difference in the way they treat him
in the two jails?

MR. SALTER: Evidently, as far as the time element,
there is a difference.

THE BAILIFF: It appears that if the person is in
the o0ld County jail, which the defendant is in, they have
to be gotten up earlier in the morning, bscause most of
the buses start from the new County jail.

THE COURT: Vhy don't they have him in the new
County jeil?

THE BAILIFF: I don't know. They usually try to
keep the pesople who are awaiting trial in the old County
jail. ] .

MR. SALTER: Of course, Mr., BElder, who happens
to be sitting here, is in the new County jall, so ﬁhere

are people from the new County jail that come out to these

. Courcs.

THE COURT: Except for one thing: Ky function is
to sze that this thing 1s handled properly.

MR, SALTER: I undefstand.

THE COURT: That is all I am concerned with, bgt
it is not my function to tell the Sheriff how to run hils
Jail.

KR. SALTER: I think it is the Court's function,
when a fair trial is being interfered with, to ordsr that

he be put in another jail.
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THE COURT: I am gbing to see what I can do to
correct it.

Number one, the motion to continue will be
denied. When I was 22, there were lots of nights when I
did not have any sleep, so I am not too concerned about
that, but.I am concerned with the trial as it progresses.

Number twd, will you check and see if there
is going to be any insurmountable transpertation problems
in so far as having this boy confined to the new Count&
Jail during the trial of this ca;e?

THE BAILIFF: Yes, sir.

THE COURT: Ve will see what changes can be nade.

MR. SALTER: Thank you, your Honor.

(Whereupon the following proceedinzs were
held in open court within the presence and hearing of the
jury.)

THE COURT: Ladies and gentlemsn of the jury, 1
think we are ready to procesd.

Will you please rise at this time to take
your oath regarding your qualifications as jurors,

THE CLERK: You, and each of you, do solennly
sWear that you will well and truly answar the questions
asked you, touching upon your qualifications to act as
trial jurors in the cause now pending before this Court?

(Whereupon the prospective jurors indicated

in the affirmative.)
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THE COURT: Now, ladies and gentlemen, as your
names are called, will you fill in the jury box under the
direction of the bailiff,

You may call a jury, Mr. Clerk.
(Whereupon voir dire examination of
prospective jurors was begun.)

MR. ROSS: We will take.the panel.

MR. SALTER: Defendant will accept the jury as
now constituted, your Honor. .

THE COURT: Will you pleass rise, ladies and
gentlemen; to tgke your oath as jurors.

(Whereupon a jury was duly impaneled and

sworn to try the cause.)

Y

THE COURT: Thank you, ladies and gentlemen.
At this time I am zoing to take about a five-minute recess.
Pleass do not discuss the facts in issus
in the case. Ve will reconvene in about five minutes.

(Short recess.)

THE COURT: You are impaneled now as a jury, and
ve have a matter to take up at this time so I will excuse
you for this evening. We will take’ our eveninz recess at
this time and reconvene tomorrow wmorning at 10:00 o'clock.
Please return at that time.

I must adaonish you that durinz the course
of the trial, you are not to discuss the facts in issue

in the case amongst yourselves or with anyone else.
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You are to retain an open mind throuzhout
the trial and not arrive at any conclusion in the amatter
until it is finally submitted to you. Flease bzar that in
nind at all times.

I don't think you are going to see anything
in the paper, but if you should, just skip over it. Don't
pay any attention to it and avoid contact with anyone that
has anything to do with the case.

Thank you and gzood night.

(Whereupon at 4:00 o'clock p.m. an adjourn-
ment was téken until Friday, November 14, 1969, at 10:00
o'clock a.m.)

(Whereupon the following proceedings wers
had bestween the Court and Counsel in open court outside
the presence and hearing of the jury.)

MR. ROS3; Do you wisgh to proceed with the officer?

THE CCURT: Yes,

MR, ROS8S: At this time we have an officer that
will testify, and the Court will have to make a determina-
tion on certain issuzs out of the presence of a jury.

Ve are now out of their presence, and I an
calling Officer Humphrey on this issus.

THE COURT: Will you come forward, Officer Humphrey

Officer, you wers previously sworn
yesterday so that you are still under ocath.

—— - -
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(TESTIMONY OF FORREST HUMPHREY

FORREST HUMPHREY,
called as a witness by and on behalf of the People, having
been previously sworn, was examined and testified as
follows: )
THE CLEZRK: State your name fer the record.

THE WITNE3S: Forrest Humphrey.

DIRECT EXAMINATION
BY MR. ROS3S: '

Q You testified in connection with a motion
in this casa yesterday, and as the Court has remninded you,
you are still under oath in this matter,

: I am zoing to over many of the same things
that we did yesterday, and I will start by askingz you

azain, have you sesn the defendant, Er. Beausoleil, before?

A Yes, I have.

Q Do you have a report concerningz that
incident?

A A copy of it.

Q Was that made by you?

A Yes. ‘

Q You hava referred to it to refresh your
recollection?

A Yes.
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Q  VWhen and where was it that you saw the
defendant, on what date?

A On August 6, 1969, at approximately 10:50
p.m. -- a.m. on Highway 101, approxzimately three miles
north of San Luis Obispo,

Q What were your duties at that tine?

A I was a uniform State traffic officer.

My primary duty was wo enforce the Vehicle Code.

Q This was on your CHP patrol area?
A Yes.
Q What time was it approximately that date

that you first observed an automobile where the defendant
was?

A I can't exactly determine the exact time
that I first saw the vehicle. I went to work at 7:00 that
morninz. I get out of the office about 7:30 in the morning,
and I had driven north; and sometime shortly after that,

I observed a vehicle that the defendant was in parked on

the side of the road.

Q Would you describe that vehicle for us?

A It was a 1965 Filat station wagon, white
in color.

Q What was the license number?

A OYX &33.

Q You had observed this car sometime before

you approached it; is that correct?
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Bafore the 10:507

Yes.

- o =

Yes, sir.

Q Then you did come over to it about 10:50;
is that corract?

A Yes, sir. The first time I saw -~ I had
seen it, I went on by it and went on north up the road
patroling.

Q It was pulled ofl the major travsled
portion of the road?

A Yes, sir. It was in a wide spot on the

cast of the roadway.

Q It was facing what, north or south?
A North.
Q That would bz toward San Francisco; is

that correct?

A Yes, sir.

Q Why did vou go over to the car?

A To chack it out.

Q What did you do when you got over to the

car?
A Well, zs I approached the car, the
defendant raiszd up from the bvack area of the vehicle.
What was he doins at that time?
He was inside of his slegpinz bag.

Q Vas anyone else in the car?

., CieloDrive.cOmARCHIVES
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A No, sir.

Q Did you observe any other objects in the
car?

A A sleeping bag that he was in, and there
was a guitar and a jacket. That is all I saw.

Q What did you do then when he raised up?

A I said hello to him, and I asked him if
there was anything wrong.

Q What did he say?

A He said that he had broken down during
the night and that there was eomething wrong with his car.

Q What occurred then?.

A I asked him if he had his driver's license

and the registration to the car.

Q What was the purpose of that?

A Just to find out if it was his vehicle.

Q What occurred then?

A He got -- he produced a wallet and gave me

the registration card and the ownership to the vehicle.

Q Did it have a name on it?

A | fhe registration card, yes, sir. It was
registered to a Gary Allen Hinman.

Q Did he say anything about that, that is,
the defendant?

A At this time the dz2fendant told me that he

had bousght the vehicle approximately a week ago from a
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10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
. 21
22
23
24
25

26

L

colored man.

Q Did he say where?

A No, sir.

Q What did you say?

A I asked him for his driver's license, and

he didn't have one, and I asked him if he had any identifi-
cation at all; and as he was going through the wallet, he

did have a credit card.

Q Did you ask him his name?
A Yes, sir, I did.
Q Yhat did he say?
A He told ms his name was Daniels, Jason
Daniels.
| Q What occurred then?
' A At this time I went back to the patrol

vehicle and ran the license number through my dispatcher.

Q Why did you do that?

A To check to see if there was any warrants
on this vehicle.

Q Was 1t some kind of an unusuval vehicle?

A Apparently the original engine had been
removéd and a larcer enzins had been installed in this
vehicle. The grill had bsen removed from it, and the front
of the engine protruded further forward than the original
engins had.

Q Did you run that over then throuzh your

. CieloDrive.COMARCHIVES
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mind?
A Yes, sir.
Q Vhat did you ask?

A My dispatcher called back and teld me that
the vehicle was stolen. '

Q Vhat occurred then?

A I got out of my patrol vehicls and went
back up to the Fiat and told the defendant to get out of
the vehicle, and I would see if I could help him find out

what was wrong with it.

Q What did he do?

A He got out of the vehicle.

Q What occurred then?

A I drew my service revolver, and I told him

to walk over and put hils hands on one side of the vehicle.

Q You were alons, or was thers another officer
with you?

A I was alone at this time.

Q What then happsesned?

A I placed him under arrest for auto theflt
and patted him down and handcuffad him. ) h
_ L e e T e e

Q Did vou advise him of some rights at that
time?

A After I haadcufisd hinm.

Did you have any more conversation?

No, sir,

. CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Q e was taken back to the station subsequently
and booked?

A The San Luis Obispo County Jail,

Q Did you have any further conversation with
him, at least, pertaining to this matter? '

A Not anything that I can recall.

Q Thank you; 5ir,

MR. RO53: You may cross-examine.

CROSS~-EXAMINATION
BY IMR. SALTER:

Q Just prior to discussing who the car
belongéd to in your discussion with the defendant, you felt
there was a possibility it may have been stolen because it
vias not registered to him; is that correct?

A After I had -~ after he had given me the
registration card, and it wasn't registered to the person
ne said it was, yes, sir.

Q Then you were suspicious of the possibility
of its being a stolen vehicle?

A I thouzht it warranted investigating out.

Q Then you started discussing as to who owned
the car, you and the defendant?

A Yes, sir.

Q=" Prior to that discussion and after having

26

e cateeo e ankiabs g

the suspicion that the car was possibly stolen, did you
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give him his rights?
A I am not sure of thz tims element that you

are talking about now. I didn't advige him of his rights.

Q You never advised hin of his rights, did
you?

A I read this card to him after I arrested
him. " |

Q You resad Ahat. card. to, him afbar he had

P 4(,‘— - 2k
oy s

made these otatemeﬂtu ahout his gnttinv the car and payiA*

,‘lur

'“?OO for it; is that corr:ct?

.-A R YES, slr‘.

Q¥ - 56°1% was after that that you gave him his

B o ata O RS P R ] T A VR M 1 g ey T
ri&hts- is that correct?

TR RIS Wty
e ST 5%
reAet TS

. Yes, siz.

ooty
£ ISP

S Tain
R R AR -

Q It has bﬂfore he made tha statesment ahout

bujin* the car for nZOO that you bncawe suShicious that it

. vas a, stolen vebiclg, isn't that correct?

MRke R0OS3: I object to that &s assuning facts not
in evidsnca. The officer hasn't testified to that.

TH

L

COURT: Sustainad.
BY 1iR. SALTZR:

Q Were you suspiclous that it was a stolen
vehicle?

A At what tima?

THE COURT' When did you first become suspicious

of the fact that it mizht have bszn a stolen vehicle?

D Ry G i
+i
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THE WITNZSS: VWhen I had the registration cafd
shouing that it was registered to Gary Hinman, and the
defendant told me his name was Daniels.

BY MR. SALTER:

Q Was it after Jou, had the reglstration card

‘-1
,,,,,,,, AL T FrOT, Py
,_,~/"’ s

showing Gary Hinnan's hame ‘on it, and after the defendant

Rt s PN B L e e St v
TR

EEEN

told you~his™ ndme haS”Banlela,rshat thls conversation about

""“"cna-r-v.., -
buying the car for $200 took place?
ww‘iwl..ﬁal nk_so. . .
Q This conversation about buying the car for

$200 took place before you gave him his rights; isn't that
correct?

A Yes, sir,

Q You made out an investigation report as &

result of this arrest; is that correct?

A Yes, sir.

Q That is File No. 60-470-59; is that correct?
A Yes, sir.

Q - How long after the converéation that you

have related that you nad with theg q9f¢ﬁdant that is,

about buylnv the car for ¢200 did you make out this

B et AR N T e i

PRt

invesulgaulon report?

LTS
e a——
~

A I started it approximately an hour later.
Q -.On this investization report yolu put dowm
somg writing regarding statements that the defendant made

to you; isn't that correct?

CieloDrive.coOmARCHIVES
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A Yes, sir.

Q When you wrote that down, did you write
that down from memory or from other notes that you had
taken?

A The only other notes that I -- well, I did
have some notes.

Q . Did those notes include .canversalt 1onq:¥ou

ot E RN Ty SR TS O S T
B ey

had with the doxendant?

¥ «n‘*,.u-,u,:- prera et

A No, sir.
:'Qﬂﬂt ”“in other wor is,:the part .of the investiga-~
tion report relating to a conversation you had with thse

defendant revafdln: ‘buying the car from a colored man about

T

a week FO and payinz $200, this was written down as a
result of your mendty Hnd HoE" é%”é'fésﬁit“6f*éhf€hing you
nad urluten dovm beforeg that? |

A That is correct.

Q ‘After you had arrssted the defendant, did
you take him to the statlion or did someone else take him
to the station?

A Another officer accompanied me in the
vehicle. Ve both tock hia to the station.

Q Durinz your ride to the station, did you
have some conversation with the defendant about various
thingzs?

A I an surz there wasre somg things said

between the tinmz we left the scene and gzot to the jail,
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yes, sir.

Q When you made oub this investigation report,
was this after you had found out that the car was — strike
that.

Prior to making out this investigatioﬁ
report, had you any information as to warrants as far as

the automobile was concerned?

A Yes, sir.
Q What ﬁas that information?
A The first informacion I recelved was not

to get inside of the vehicle but just to store the vehicle
with the lock-up.

Q Then you.made out this invastigation
report?

A No., Bsfore I got -- hardly zot started on

the report, I zot a copy,of an all points bulletin that

- was 1ssuzd by the Los Angeles Sheriff!s Department.

Q . To what effect was that?
A - I have a copy of it here, Do you want ne

to read 147

Q Yes, pleasse.

A The entirs thing?

Q Ho, just what you received.

A "Vehicles wanted and occupant held

for questioning of murdsr, 187 P.C., supple-

mentary to 54 L.S.H. 8-1-59, AP3DC - 10,

. CieloDrive.cOMARCHIVES
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fapproximately 7-25-59. Cary Hinman vas
murdered, 9510 Topansa Road, Topanga.
Victinm's vehicle 1s missing from location.
Last seen driving a '65 Fias, four-door
station wazon. Vehicle has Toyota motor
protruding out the grill and radiator is
cocked at a L5~dezree angle. No front
grill. License number 0YX 833.

Number two, 1958 Volkswagen, red
end white in color, with larze eazle
painted on both sides, iicense nusber
PGE 388. License numbers may be inter—
chanzed on vehicles.

If located, please impound vehicles
and hold for prints and hold all occupants

for qusstioninz.”

Q "Special attention Malibu Sheriff’s Station™
rint?

A Right.

Q Did you have this before you quastionsd the

defendant regarding how he 7ot the automobile?
| A No, sir.
Q Did you havz this before you mads out your
investigation report?

A Vhen I ori-inally scarted, I didn’t have it.

Can I explain that answer?

. CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Q Yes, go anead.

A The first.page. ofmzhla,qpargvtgéwit I

filled out at the jaml. As far as the defendant's name,
the address, he gave me a descrlptioh, aﬁa tncn “after I got
to my office, I received this copy 6L this all points

bulletin.

Ve T L

Q Then you put down the same statementis; is

that corract?

B R et L B A\ S
et s BE R I
i,

A “Yes, sir.

MR. SALTER: I have no further gquestions.

REDIRECT EXAMINATION
BY MR. ROSS:
Q In speaking to the defendant at the time
that you were at the scene, before he was arrested, wnat

was your purpose in talking to him?

A Originally?
Q : Yes.
A Well, originally wien I saw —- when I

first walked up to the vehicle, I thought it was abandoned;
and then when the dafendant raised up, originally I wanted
to see if I could help hinm after he had told me that he
had car trouble.

Q At any point in the conversation that you
had with him — strike that.

I have no further questions.
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MR. SALTER: I have ong pointe.

RECROSS-EXAMINATION
BY MR. SALTER:
Q After you found out. about the car trouble,
there was one point in the convex satlon as you wers
talking to him that you became suspic1ous of an ~auto theft,
and it was subaequant to that that you nad that conversation

which he sald he boujht the car for $2C0; is that correct?

THe e ane
& Ll ratin .
ST A e e

A Yes. T g

ez
e
2

MR. SALTER: I have no further questions.

FURTHER REDIRECT EXAMINATION
BY MR. ROSS:

' Q The defendant had not been arrested up
until the timse that you told us about, that is, after it
came back as a stolen?

A No, he had not been arrested.

MRe. ROSS: I have nothing further.

THE COURT: Thank you.

. I see that you are going to have to go

through all of this for the Jjury.

MR. ROS3: Well, just as to the statements, if
the Court makes a ruling as to its admissibility; and I
would submit that it appesars to be admissible on the basis

of what has been said.
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MR. SALTER: I would submit that he hadn't been

"given his rights at the time he had suspicion of ~~ that he

was investigatinz an auto theft at the time, and that his
rights should have been given. Therefore, the statements
are not admissible.
THE COURT: Motion denied. The ruling is that
they are admissible.
Will we be ready to proceed in the morning?

.. MR, RO58: Yes.
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SANTA MONICA, CALIFORNIA; FRIDAY, NOVEMBER 14, 1969
10:00 A.H.

Y o1 § 7'y e

THE COURT: Good morning, ladies and gontlemen.
I believe we are ready to proceed.
Do you desirc to make an opening statement?

MR. ROSS: Yes, your Honor.

(Opening statement.)

THEZ COURT: Is there any statement at this time?

MR, SALTER: UKot at this time.

THE COURT: I want to advise you gentlemen, because
of the lateness with which we are getting started, we will
go through without a recess unless somebody is lnconvenience
this morning.

IMR. ROSS: We call Kathy Lutesinger.

(TESTIKONY OF KATHARTIHE LUTESINCER)

KATHARINE LUTESIHGER,
called as a witness by and on bghalf of the Pecple, having
been first duiy sworn, vas examined and testified as
follows:
THE CLERK: Raise your right hand to be sworn.
You do solemnly swgar that the testimony

you may give in the cause now pending before this Court

., CieloDrive.COmMARCHIVES
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shall be the truth, the whole truth, and ncthing but the
truth, so help you God? .

THE WITNESS: I do.

THE .CLERK: State your name for the record.

THE WITNESS: My name is Katharine Lutesinger.

THE CLERK: Katharine with a C cr K?

THE WITNESS: K.

THE CLERK: Would you spell your last name.

THE WITNESS:I L-u-t-s-i-n-g-e-r.

DIRECT EXAMINATIOHN
BY IMR. ROSS:

Q Kathy, hew old are you?

A _Seventsen.

Q Do you know the defendant Robert Beausoleil?
A Yes, I do.

Q How long have you known him?

A Since about April.

Q " Of this year?

A ' Yes,

Q Directing your attention up to this summer,

were you with him this summer at a location up in Malibu
known as the Spahn Ranch?
A Yes,

Q Were there some other people there at that

time, too?
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1\ YeS .

When did you leave the Spahn Ranch?

A Around the end of July.
A @’-Mw-'-“""‘“ﬁwg‘,v et “
Q Directing your attention to that time, was

" the dafendant up there at that time?

A I can't rsmember seeing him.

Q He was up there during the period of July,
though, was he not? '

A Yes,.

Q Somswhere toward, the end of July and just
before you left the ranch up there, did you overihear any
conversation or hear the defendant say anything about golng
some place?

A Yes.

' Q " What was that conversation?

THE COURT: I think we had bstter have a little
more foundation.,
BY KR, ROSS3:

Do you recall when it was, Kathy?

bomebt i
(Eégégzzzzéffi;zifore I %Efp,

Where did this é:;;z;;ation take placa?
In the back of the Spahn Ranch.

Who else was present at that time?

No one,

o O = O = O

What was the conversation?

THE COURT: When you say no one, were you and

. CieloDrive.coOmARCHIVES
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Mr. Beausoleil together?

THE WITNES3: Yes.

THE COURT: What was the situation? I mean, was
there anything zoing on at the time?

THE WITNESS: You mean at the ranch, at the ranch
out in front?

THE COURT: You say at the back of the ranch.
Were you in a building or out in a field?

THE WITNE3S: In a building.

THE COURT: What kind of a building?

THE WITHESS: Oh, just a one-room type shack.

THE COURT: Is it a living quarters or a barn?

THE WITNESS: No, it is living quarters, I guess.

THE COURT: Then you were together in this, you
say, kind of a shack?

Td&x WITHESS: Yes.

THE COURT: What time of day was 1t7

THE WITNESS: It was after-dark.

T T
"

THE COURT: Thare were Jjust the two of you there?

THE COURT: ©Now, you had a conversation in which

he said somethinz about leavingz: is that right?

3
ba s
t<t

WITNESS: Yes,

3

THE COURT: Co ahsad.

-

¥R, SALTZR: Unless a further foundation is laid

to get closer to the date of the conversation --
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THE COURT: She sald about a week bafore.

MR, SALTER: ‘When she left?

THZ COURT: When did you leave there?

THE WITNESS: Around the end of July.

THE COURT: Will it help you any to look at a
calendar? '

THE WITNESS: No.  *

THE COURT: It wouldn't. In other words, the best
you can say is that you left this premises; back of the
ranch that you are talking about --

THE WITNESS: No, I left --

THE COURT: 'In the end of July, you left that
location; 1s that right?- :

THE WITNESS: I left the ranch again.

THE COURT: You left the ranch near the end of
July? : ‘

MR, SALTER: Possgibvly, if the Court can inquire as
to the date —-- maybe not the date, but.the date that she
left.

MR. ROSS: Well, your Honor, I think this is
subject to cross-sxamination. We are not getting anywhere
this way.

THE COURT: I would like to fix it a little mors.

MR, R0OSS: Perhaps I can a little better. HMay I
be allowsd to?

THE COURT: You told us you left there about the
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end of July, and this conversation took place about a week
before that.

 THE WITNESS: Yes,

THE COURT: Go ahead.

BY MR, ROSS:

Q Does the first of August sound anywhere
familiar to you?

A No.

Q What was the conversation?”

MR. SALTER: To which I will object, your Honor,
unless we can have an offer of proof as to the materiality
of this conversation in relation to the time it took placs.

THE COURT: I am going to assume that Mr. Ross
knows what he 1s doinz in that rezard.

MR. SALTER: I would ask the Court not to assu
anything under those facts.

THE COURT: I have to start with the assumption
that you fellows know what ycu are doiﬁg, and if you don't,

thera is a remedy.

Go ahead.
BY MR. ROSS:
Q Yhat was the conversation?
A Well, he told me he was going somawhera.
Q Did he say where he was going?
A G*"EEJEE;?S.QS th?&f“ﬁgﬁﬂﬁmﬁﬁalﬁliiﬂéLfQIk\

somebody to come pick him up.
————
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Q  Did he say wvhere he was going, if you recall;
Y w" y
‘i'l-ﬁ No. et st
P
Q Did he say what he was going to do?

thxfogﬂ;$memmmm

Q Did he say from whom he was going to get
. ‘ e
this money? = g
A No.
s i
Q Was anything mentioned about this person,

the type of person?

MR. SALTZR: Well, now, your Honor, I am going to
object again. I think it is entirely necessary that we
nave a hearinz outside the presence of the jury to see if
this is material before she starts testifying.

THE COURT: Overruled. Proceed.

BY MR, ROSS:

Q Did he say anything about the type of
person he was going to soe?

MR. SALTER: lay we approach the bench? I think
this is important enouzh to be discussed.

THE CQURT: Come on ins

(Whereupon the following proceadings were
had in chambers outside the presence and hearing of the
jurye.)

IiRe ROSS: Your Honor, since this is my supposed
offer of proof, let me state this: Counsel knows full well

what I intend to elicit from this statement. He was out
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in the hallway talking with her quite a bit this morning, ‘W
£filling her in with a lot of things.

THE COURT: I alreédy said I am relying upon
your knowing what you are doing, and what is your objection?
That is what I want to know?

MR. SALTER: This is my point, your Honor: It is
ny understanding she is going to testify that
Mr. Beausoleil said he was going to get some money from,

I think, a rich fagz of some kind of a fag or something to
that effect.

THE COURT: A what?

KR. SALTER: A rich fag. DNow, unless the People
intend, first of all, to show some type of evidence that
this man was considersd a fag, either by Mr. Beausoleil
or by her or by some other manner, it doesn't pin this

down at all to the victim in this case, Gary Hinman,

- Second of all, she sald she left sometime near the end of

July.

" When I discussed this case with her in
the hall, as I recall, she pinned it down to the last
Yednesday in July, wnich would have been the 30th. If it
was a wesk bafore this, that would make it around the 23rd.

Now, Kr. Hinman .was last seen by his

enployer somstimzs in the eveﬁing of the 25th, so whatever
conversation --

THE COURT: This merely goes to the credibility.
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MR. SALTER:It doesn't go to credibility. No one
is questioning at this time the credibility of this witness
as far as her statements are concerned. It is the question
of materiality of the statement to this case. It is a
highly prejudicial statement. If it is not material, it
should not be entered unless the People intend to in some
way show that the reference to a rich fag is meant to be
Gary Hinman. This could show another activity by
Mr. Beausoleil as to sbme other individual, and there is no
way that I know that the People are going to be able to
show that either Mr. Beausoleil thought this Gary Hinman
was a rich fag, or Katharine Lutesinger thought he was a
rich fag, or that he even had a reputation for being a'rich
fag or any kind of a fag.

That is why I asked the Court to see if

the Court could pin it down as to when she recalled

- leaving. As I said in the hall, she said it was the 30th

of July. A week before that is the 23fd. That is two days
before the 25th; and on the 25th in the afternoon, an
employer of'the victim, Gary Hinman, had seen him as still
alive. So unless there is some way to connect this up,
this should not be brought in front of a jury, and that is
why I made the objection.

THE COURT: The objection is overruled. Go ahead.

(Whereupcn the following proceedings were

had in open court within the presence and hearing of the
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THE COURT: Proceed.
BY KMR. ROSS:

Q Do you recall any other part of the conver-

N e,
et (s ERNE Aialad R GOSN

e i T TE

sation now, Kaphy? .
A I couldn't tell you exactly the words that

el re used,

Q Do you recall the words "rich fag" having

been used?

A Well, there were several --

MR. SALTER: Your Honor; I am going to object to
his leading the witness.

THE COURT: I will sustain the objecticn.

MR. ROSS: Your Honor, may I be heard for a
noment before all of this goes on?

THE COURT: It is leading.

MR. RO3S: It is, but it is permissible to lzad
a witness when she says she doesn't remember the conversa-
tion. That is in the evidence code, and that has always
been the rule. I would ask the Court to allow ms to ask
that guestion.

MR. SALTER: The Court must rule upon my motion
for a mistrial.

THE COUAT: The motion will be denied.

Do you recall the use of those vords?

THE WITNESS: Some words which made me_ think that
w"“ e e SRS A
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is where he wés golinz.
'~*~-Iﬂ§wQOBHﬁ?~“§gat is not the question. The question
is, do you recall the use of --
MRo SALTER: May that last statement be stricken?
THE COURT: Yes, it will be stricken.
BY MR. ROSS:
Q Do you recall those words having been used?

A;}a; Yes, it seems that those were the words
d WMM“‘\\

o
u 2 f—’l// s B PO A e A i i v
RIS

Q These were the words used by the defendant

Robart Bezausoleil?

A Yes.
e What did he say in that connection?
2% A The best I can rarembgr, it sgemed that he

e
e T e P s S A T T . Sl

satd.he wa3 53i3; to o get s0me money from a rlch faﬁﬁot,

IR
et e, AL

Q After tnig conversation, did you see the

dafendant Bobby azain later on?

A Not for a couple of days.
=l o) When you saw him a cqﬂple of days later,
“awﬁ,‘MM-Nm’"
did you sce him drlve any car, any vehicle, at that tiaa?
A No. e T T
S

Q Did you at any time see a small white Fiat

T e RS LR U o 2T "“HHM'«‘(

station wagon up there with a funny looking front?
A Yes.
Q When was that that you saw that? Wwas that

before or after this conversation?
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A After.

Q Where was that car when you saw it?

A Well, I saw it at the ranch.

Q Was anyone driving the car?

A No, just when I went somewhere in it.
Q With whom did ydu go in the car?
Another'@iﬁL&

i AP
Who was driving?

g
A girl named Mary.

Did you ever at any tims up there -

THE COURT: Who was driving the car?

MRe ROSS: A girl named Mary.

Q Did you after this time, after you had this
conversation that you told us about, see a Volkswagen van-
type vehicle up there?

A YTes.

Q Do you recall anything particularly unusual

or distinctive about thav vehicle?

A Yes. It had a thunderbird on the sidz of
itc.

Q Was that painted on the side of 1t?

A Yes.

Q Do you recall anyone ever drivinz that?

A No.

Q I have here a plcture of the front of an

autonobile showing a small white car with no grill and
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I would like this marked as Exhibit Ho. 1,
if the Court please.
THE COURT: All right, we will marl it.
BY MR, ROSS:
Q Kathy, I show you this picture. Does this
look like the car that we have been talking about, this

little vhite one?

A Yes.
f% THE COURT: low, this is the car that you went

riding in, and Mary wvas driving it, Is that vhat we are

o S A AT B Sl

talking about?
THE WITHESS: Yes,
BY MR, ROSS:

Q You know the defendant as Bobby; is that
richt?

A Yes.

Q Aftesr he cams back, how much loazer after

that did you leave the ranch?

A It secemed like about a wsek.

i "H_‘"'_ﬂ'“_“‘,.m’:,wu—«fﬂwm-:aun,_ e o
Q That is just an estimate or a juess or what?
A An estinate,

MRe ROSS: You may cross-3xazine. I have no

further questions.

am By s
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CROSS-EXAIINATION

BY HR. SALFER:
+}1;’ 2

When you left the ranch to go homs, do

s T el

you recall in your mind uhat you zﬂﬁﬁwigﬁ:M:hn last

T T et g R TS T i

IO

Jednescov of July? e

i a ,.,.‘,wmwx»ﬂr""'"

A Yes.
M""/

THE COURT: I missed that, Mr. Salter. What did

she do on the last Uedneudav7

MR. SALTER: She went home on the last Vednesday
in July.

THE COURT: In other words, you recall that the
date that you wsnt home from the raﬁch was the last
Wednesday in July; is that right?

TEE WITNESS: Yes.
3Y MR. SALTEZR:

Q So this conversation that you say you had

. with Hobby tock placs sometime about a wesk before the 30th?

&,.vj.& I couldn't say for sure.
s )
Rt
;/>&Q - Well, you said that after Bobby had returnad
N-.__%MM_““”‘W ‘/’
you left out a wask 18u°r, fi Znt?
A It seemed like zbout a week.
e W
Q You left, then, on the 30th of July,

bacause you remember golng hoie on a Wednesdzy, the last
Wednesday in July; is that correct

A YeS.

Q 3o Eobdby returned, then, to the ranch
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name of his; is that corrgét?

=

somewhere about the 23rd of July, that beinz a wesk befora
e e v Mﬁ.

CHA \/_lf/

Q 3o your conversation with Bobby wherein
you say he said something about getting money from a rich

faggot took place about the 3lst of July; isn't that

t? ' x //
correc :
\ 2y
Q Now, you also knew Bobby by another namne:

. P, y,.,:m‘;.,u,:,.fq-r't‘"""r‘ﬂww*m"'" ..---/;..
is that correct? ' ‘ i

A YeS.
Q What was that name?
A Jasper,
Q Was there another former name that you knew
l)
him by}y -
. Daniels.
/)V 2

Jasper Danlels., That was a professional
e
M#-«"'

A w._—...x.&.&e,,,.,_/

Q That was for his profession as a musician?
A Yes.
..391-.-:4“
AQ Was his full professional name known to you
as Jason Jasper Daniels?
A Yes.
Q The best that you can remember of the

conversation i1s he said this guy was going to pick him up;

CieloDrive.coOmARCHIVES
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is that risht?
A Yes.

MR. SALTER: No further qusstions,

REDIRECT EXAMINATION
BY MR. ROSS:

i -

Q Is 1t faigmxo”§g§, Kathy, that some of

<]

7\
these dates are a little vague in your mind?

A Yes o e .A‘WN,,,,/

_’d.«-w"”“"’

| PP S LS

MR.IEbSS: I have no further questions.

THE COURT: If I understand you corrsctly, you
were up on this ranch, whatever it is -- is it a one-room
shack; is that the idea?

THE WITNESS: Yes.

PN

THEZ COURT: Were you actually living there?

THE WITNESS: Not in the one-room shack.

THE COURT: Well, where were you living?

THE WITHESS: All over the place.

THE COURT: You used the word "Bobby." When you
ugse that word, you are talking azbout !Mr. Beausoleil?

THE WITNESS: Yes,

THE COURT: Fe is the man that is sitting right
therz in the courtroom?

THE WITMESS: Yes.

THE COURT: ‘Jere you in his company on this ranca?

THE WITNESS: Not all the time.

- CieloDrive.cOmARCHIVES
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THE COURT: Were you both living all over the

‘ranch?

THE WITNESS: Yes.

THE COURT: ©So that from time to time, you were in
his company on the ranéh; is that right? .

THE WITNZSS: Yes.

THE COURT: Now, cn the occasion that we are
talking about, where you are in.this shack, I think you havs
called it —-

THE WITNESS: Yes.

THE COURT: =-- what was the occasion for your going
there?

MR. SALTER: Your Honor, I am going to object to
the Court'!s questioning this witness.. I think the Court is
rolying -- the D.A. is competent. The D.A. is prosecuting
this case, and I object to the Court's questioning the
witness in this manner, the Court not being familiar with
whatever the D.A. is trying to bring out.

THE COURT: The objection is overruled.

I will tell the jury that Fr. Salter not
only has a right to object to my questions, he has a duty
to. So don*tt hold it asainst him.

What I am trying to get abt here is, I want
to find out what this is all about.

Do you recall the occasion why you were in

this shack, as you called it?
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THE WITNE3S: No. He just wanted to be with ne.

THE COURT: How did you zo there?

| THE WITNZSS: Walks

THE COURT: Where did you walk from?

THE WITHES3: TFrom in front of the ranch.

THE COURT: In other words, you had walked from
the front of the ranch back to this place together?

THE WITHNESS: Yes.

THE COURT: This is the point where he told you
that somebody was going to come and pick him up; is that
the idea?

THE WITNESS: Thet is the idea that I got.

THE COURT: Did he tell you who was going to come
and pick him up?

THE WITHESS: No,

THE COURT: It was just somebody?

THE WITHNESS: Yes.

THE COURT: That is when he made this statement
that he was zoing to seeg a rich faz or somsthinz like that,
tha word that we have bsen talking about a moirent ago?

That 1s when he made this statement up there?

3
.’{"‘*., 3 b o . — e a
gﬂf§;$ﬁd UITHESS: Yes. He didn't make the statement
f‘" 1 “!g: e e R ke e sl “\_Mw: Py

he -was golng to sea.a rich faz. 1 can't remember the

Gl

k)

statement that he mads, but that is the idea that I got.

P

“‘\,—/”
THE COURT: In other woids, he was goinz to zZo

away for a couple of days; is that right?
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THE WITNESS: Yes.

THE COURT: So that this was the time that you were
informed that he was going to leave for a couple of days?

THE WITNESS: Yes.

THE COURT: Did he leave after that?

THE WITHESS: I didn't see him leave.

THE COURT: Well, was he gone for some period of
time?

THE WITNESS: I didn't see him on the ranch; so
I guess he was.

THE COURT: You didn't see him around the ranch
s0 you guess he was gone; is that the idea?

THE WITNESS: Yes.

THE COURT: After this conversation, was there a
period of more than one day that you did not see him?

THE WITNESS: Yes.

THE COURT: How long was it untll you saw him again’

THE WITNESS: It seemed like at least a day ana a

_ 4

- R a

..--c'

s ?5 COURT: So that your best recollection is that

i Wt

—~————
———

half.

ﬁ....-."—-

it was about a day after until you sa; “Thim agzain?

../-"

ety e o e e TR B il

THE WITNESS: Yes.
I —
TEE COURT: What ware the circuustances when you
next saw him?
THS WITNESS: He was out in front of the ranch.

THE COURT: You were out in front of the ranch?
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THE
THE
.THE
hello.
THE
THE
THE
THE
THE
MR,
conclusion.

THE

'y

Mary want in

B ki

THE
THE
vehicle?
- ;’i;i.f;;;,,
93'ﬁ‘f‘ - THE
_ o

her vehicle?

THE

3 WITHESS:

THE COURT:

WITNESS: Yes.

COURT: Vhat happenad?

WITNESS: And I just went up to him and said

COURT: Yhere was he when you went up to him?

WITNESS: In front of the ranch.

COURT: %as he just standing there?

YITNESS: Yes.

COURT: Did he arrive at the ranch in a car?

SALTER: Objection, That is calling for a

She has alrsady said she has never seen him.,

COURT: If you know?

No.

COURT: You don't know?

WITNESS: I don't knowe.

COURT: Now, you have told us that you and

-
Zanl rA‘
e

this car that 13 in this nlcture, and you drove

ARSIV S Sl e ey

sone place from the.ranch: is that right?

WITHESS: Yas.

COURT: Where did vyou zet the keys to the

i A

B L TSP

WITNESS: Well, she had thewkgxs.
Q@MN
COURT: Do you %know vhether or not this was

WITNESS: No, I didn't mow whoss it was.

Any further questions?
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MR. ROS3: DMNo.

RECROSS-EXAMINATION
BY MR.-SALTER:
Q I take it, you don't remember when you
drove in the Fiat, either?
A No, I couldn't say what day it was.
MR. SALTER: I have no further questions.

MR. ROSS: Thank you. You may step down.

(TESTILIONY OF MIKZ IRWIN)

MIKS IRVWIN,
called as & witness by and on behalf of the People, having
been first duly sworn, was examined and testified as
follows:
TH

(]

CLERK: Raise your right hand, please

You do solemnly swear that the testimony
you may give in the cause novw peading btefore this Court
snall be the truth, the wiole truth, and nothing but the

truth, so help you God?

THE WITNESS: I do.
THE CLsX{: Bs scated, plezse, and state your name.

THZ WITHESS: like Irwin.
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BY IMR. ROSS:

a o e

- O = O >

Q

of occasions?
A
Q

DIRECT EXAMINATION

Sir, where do you resids?

Studio City.

Are you acquainted with Gary Hinman?
Yes.

Do you recall where he lived?

He lived on Topanga Canyon.,

Is it 946 Topanga?

Yes,

Did you go over to his house on a number

- I was there twice altogether.

Directing your attention to the 3lst of

July of this year, did you have occasion to go over to his

O = o =

time?

A

I don't know what date it was.

Vas it a Thursday night in the latter part

Yes.
Did someone else go over there with you?
Yes, two other boys.

“hen had vou last sgen Gary before that

I don't really recall the last time I saw

him. Approximately maybe eizht or nins days before that
I o J i

. CieloDrive.cOmMARCHIVES
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time.

Q that was your purpose in going over on
this particular evening?

A Well, nobody had heard from him.

MR. SALTER: I am zoing to object to that, your
Honor, as hearsay, "nobody had heard from him."

THE COURT: Overruled.

MR. SALTER: He can tell what he knows.

»W—Q ’”* “N‘-"&"’N“L%‘ wr%
BY MR. ROBS: ™ . m"-sv’.
i

""E'.. m‘Te;.
X,

Q Why did vou go over there? 'a%
MR. SALTER: “E.pight say, then, itlis immaterial
M -erwm,c S

as t$ why he went over there,

THE COURT: Overruled.

BY #:R. ROSS:
Q You may answer that.
A Do you want it from the beginning?
Q No. You said somethinz about your seeil

him elght or nine days before you vent to his houssz.

';"‘m,
AT Well, we thouzght we would check to sze if
"‘:av“\ S W“ ST .---—‘tepl-'-&—r,.-i N RIS U SR . m&h‘"'vﬂzguf‘m
he was dead or alive,
e s e
BPRSy Bty T RN »-u—,,,.;(_ ipai e
G HEdyou heard from him lately?
A No.
Q Had your friesnds heard from him, to your
knowledze?
A No.
Q How long had it been that you had not heard
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from him?

A About nine days.

Q Did you see him socially, business-wise,
professionally, in school, or what?

A Well, both. He was my family's piano
teacher. He taught piano to two sisters and a brother,
and pultar; and he was involved in this Buddhism, and both

of us are Buddhists; so he came to the meetings.

Q Does this Buddhism have a particular name?

A Yes. It is called Nichiren Shokyu.

Q Is its headquarters down here on Coast
Highway?

A Tes., : ;

Q - How long had you been involved with that?

A Me myself?

Q Yes.,

A Two years.

Q Do you know how long Gary had been involvad

with that?
A About a year, I think.
] . s
Q Had you had meetings whers you had gone

together?

A Not togethar, but he came to the mestingzs.
He was a participatinji menver.
Q What type of an organization is this

Hichiren Shokyu?

+ CieloDrive.cOmARCHIVES
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A We practice philosophy, Buddhist teachings.
That's all.

Q Does it have any outside political activitie!
of any kind?

A Only in Japan, not in America.

Q It does in Japan?
A Yes.
Q Who are the other persons that went over

there with you at the time?

A Glen Jardinelli and John Nicks.

Q I show you here A colored photograph
showinz the outside portion of a house. Does that appear
to be the house where Gary lived?

A Yes.

, MR, ROSS: May I have this marked No. 2, your
Honor, if the Court please.
THE COURT: It will be so marked.
MR. ROSS: Thank you.

Q What tima was it_that you got over to the
location?

A I don't remember. It was about 8:00, &:00
or 8:30. o

Q Waa_it still ligﬁp.out, or was it dark?

A it was just beginniﬁgvté gét da?k.

THE COURT: You mean, 8:30 at night?
THE WITNESS: Yes.

. CieloDrive.cOmMARCHIVES
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BY MR. ROSS:

Q What did you do when you got over there?
A Well, we climbed the stairs, and due to

the stench and the flies, we went to the side window --

TP EN T e pep i ppATS BT

first, we went to all the doors to see if they were open,

and then we decided that we would go throush the side
window, and the stench was really~herrible and just weird
feelingzs, and there was flies everywhere; so we just went
next door and called the police —- called the Sheriff and
told them what we suspected.,

Q You went and called for the Sheriff or

the police?

A Yes.

Q Were you there when the Sheriffs arrived?
A Yes.

Q How much later was that?

L That was about maybe 20 minutes later that

they cama.

i8] Had you actually sone into the house
durins that period of time that you were there?
A ‘Ye had gonz into the back porch section,

which is in that picture there, and our first thouzht was
to o in, and then ws did.

Q Just t211l us what you Jid.

A Wle Jjust went intc thes back peren, and wWe

camne back oubt bacauss it saelled tceo bad.

3,
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Q

Did you look inaide the house at all?

- i e

R T PR
S U R e G R E  STEN

In between that time, you called the

Sheriffs and then they arrived, end 1 understood you to say

that you did not go in: is that correct?

A
Q

I did not go in.

Are you familiar with what kind of auto-~

mobiles Gary drove?

A

O = O > O

or not?

> 0 > O >

&

Yes.

What kind were they?

He had a Toyota and a Vi.

Did he alsc have another car?
I think he had a Rambler.

Do you know whether that Rambler was working

I don't think so,

Had you ever seen him drive it?

No.

Had you ever scen him drive the Fiat?
Yes.

Had you ever seen him drive the V¥?

Yes.

%as thers anything distinctive about thatv

Tt had =2 thundarbird on the sids.

)

This was painted con

- CieloDrive.cOmARCHIVES
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A Yes.

Q I show you here a2 picture, Exhibit No. 1.
Does that appear to be the Fiat that we are talking about?

A Yes.

Q That was either the Fiat or the VW there
when you came over that evealng?

A No.

Q When was the last time that you had been
inside of Gary's house?

A Aboubt maybs almost a year before, when I
first met him.

Q You hadn't gzone in the house since that
time; 1s that correct?

A Ho.

¥Re RO35: I have hers & c¢olorad photograph that
appears to be the inside of a room. Iliay this bs marked
lNo. 3, your Honor?

THE COURT: No. 3.

Lo
]
*

jCid

=

L ]

td

{055
Q Shown thers in front of the chair is sone
cbject with a white portion on it and a darker purpnlae.

2o you recomiize that?

A Yes.

Q What is that?

A Those are beads.

Q What kind of beads are they?

- CieloDrive.cOmMARCHIVES
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A They are the beads that we use when we

chant.
Q Those ars prayer besads?
A Yes.
Q Did Gary have thess prayer beads?
A Yes.
Q Do you know whether he wore any kind of

thing around his neck or body at any time with any chain

on 1t?

A No.

Q Do some of the members of your zroup wear
that?

A No. _ .

THE COURT: Talking about that photo where you hnave
identified the beads, do you recognize the general scheme
in that photo? ' ‘
THE WITNESS: lo.
THES CQURT: You don't recoznizes it?
THE WITNESS: No,
BY I"R. ROSS:

Q Do you know which of the two automobiles

that Cary usually used for transportation?
MR. SALTER: Object to that as callinzg for a
conclusion of this witnass as to what he usually drove.
THE COURT: Do vou know which of tha two?

MR, RO33: Let me rephrase the question. I will
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Q Do you know which one he drove with more
frequency than any of the others?

MR. SALTER: I object to that., He can answer as
to which car he saw him most frequently with.

THE COURT: lLet's chanze 1t to that.

#Which automobile did vou see him most

frequently use?

THE WITMESS: Most frequently, I saw him using
the VV.

MR, RGSS: All risht. I have no further questions.

iRe SALTER: HNo questions.

MR. ROSS3: We will call lr. Krell.

Re SALTER: Your Honor, I am sorry. Is Mr., Irwin
st11l in court? I do have one question.

THE CCURT: You want to question the last witness?

MR. SALTER: Yes,

CROSS-EXAMIL ATION
BY ¥R, SALTaR:

Q Yhen you ware up at lr. Hinnan's house pon
PO

e ran L P e e i
M_.;,ﬂ,.rw’_‘&h,::-ﬁ-’ R en -

the dave vou. have—fuss~hean referring-to, did you sce

something in the mailbox?

= AR e,

LT Yes. v

Q What was that?

A I+ was different letters.
‘-”“"’t% . e —————
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¥

R R

Amonz the letterb, did you see something

1—7-‘:!«_&“5;'_.:"‘-"-'_'1 TR R R TR A e s

ieacs o

called’a Kao~13t Revoru.
M

A Yes,
Q That is L mgssted-s ~t.

i '

T ot st
Q You saw that in his mailbox; 1s that corrsct
A Yes.
REDIRECT EXAMINATION
BY #MR. ROSS:

Q Do you kow what that was?
A No ~- well, I know what it was, It is the

"

Yaotist revievv

Q What is that?
o
fdf A It is a paper that's got the views of
l" ;“?'v,-.‘
Mao Tse Tung on it. I don't read it myself. This is the
| IR SR

Chinese Communist philogogby.

gAY T TE s oA P B I CA S Tra e
R Sy T

THE

of mail in

COURT:

I gather that you saw an accumulation

the mailbox.

THE WITNESS: Yes, and in there was this paper.

THE COURT: Is this a staﬁdard type of mailbox
that you s22 out in the counbry, a metal mailbox?

THE WITNZS55: Yes.

MR, RO3S: MNothiny further.

THE COURT: Thank you.

a— umigr v > N

L
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(TESTIMONY OF GLEHN KRELL)

GLENN XRELL,
called as a witness by and on bechalf of ths People, having
heen first duly sworn, was examined and testified as
follows:
THE CLERK: Raise your right hand, please, sir,
You do solemnly swear that the testimony
you may give in the cause now pending befores this Court
shall be the truth, the whole truth, and nothing but the
truth, so help you God? .
THE WITNESS: I do so affirm.
THE CLERK: Be sgated, please, and state your name.
THE WITHESS: 1y nama is Glenn Krsll, K-r-s-l-1,
, THE CLERX: Is it Glenn with one n, sir, or two?
THE WITNESS: Two.

DIRECT EXAMINATION
BY MR. ROSS:

Q Mr. Krell, whereabouts do you live?

A In YWest Los Angzeles.
Q Do vou hava some kind of business in that

area, too?

A I have a music school.
Q That is located in est Los Anjeles?
A Yes, at 10846 Missourdi,

- CieloDrive.cOmARCHIVES



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23~

24

25

26

57

o
-if he had 1en 1oned to me once that --

L
Were you acquainted with Mr. Gary Hinman?
Quite well,

You were a close friend of his?

Yes, sir,

How lonz had you known him?

Approximately a year and a half.

O = O o O o O

Were you related in some way to him in
business?
A He was a co-worker., He taught music students

at my school,

Q What type of instruments did he teach?

A He was quite talenteds—He Taugit piano,
bagpipes, a 1ittle,trgmggig::;jizktle drum.,

Q Many instruments, in other words?

A Yes. He was not a trained-EPsician, but
helhad a naturql,“inpuitivg séESS'ZE”EQZEiing ;;TW&%WW&W"

Q " To your knowléﬁge, was he going to school,

or had he gone to school?

A He was very close to a Pn.D, in pOllthcl

>t g At 0 i —
o e e el

science at U.C.L.A.

Q At the time that you knew him, was he also
vorking toward that degree just part-time, or what?

A I think sbout the time that I met him, he
had discontinued studies at U. Ce L.A., althourh he felt -

oo ait K deg,
= T s
T v, T e A g3t

MR« SALTER: I object to what he mentioned.
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THE COURT: Overruled. It 1s not for the truth
of the matter asserted. It is just to show this man's
acquaintance with him,

MR. SALTER: It is immaterial if it is not for
the truth of the matter. .
BY FR. ROSS:

Q Would you say he was your closest friend?

A I don't have a closest friend, but he would

{ be as close to it as I could think of.

Q I want to diract your attention to ths

'25th of July of this year. Did you seze¢ him at that time?

A Yes, I did.
Q What time was it on that date that you first

saw him? This was a Friday, incidentally.

A It was at approximately 2:30, 2:45.

Q This is a Friday.

A Friday, yes.

Q Whers was it that you saw him?

A - I first saw him ‘at my place of business.
Q Did he ask you to go some place with him?
A | Tes. He called previously to see if I

could go downtown as a witnoess for him. He was getting a

" passport to make a pilgrimage in order to go to Japan.

- -

Q Did you go with him?
A I went downtown with him in the nizht.

Q What time did you return from downtown

- CieloDrive.coOmARCHIVES



17

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

Los Angeles?

A At exactly 5:00 o'clock.

Q I show you a picture here, which is
Exhibit No. 1. Does that appear to bs the car that we are
talking about?

A This is the car.

Q Do you know whether or not Gary had any

other cars?

A Yes, I do.
Q vhich cars were they?
A He had a Metropoiitan which had not been

running for several months, and he had a VZ bus, HE&EE,I

] "n""v-"'w—‘...,m—sr“"“‘" i

, vasbuying from him.

Q Was there anything unusual or distinetive

about this bus?

A There was only one bus liks this bus.
Q Why was that?
A The rizht front was sowewhal crumpled,

and the right door clossd with difficuluy. Thgre was on
the left rear of the bus like a tin rols holder, and on
the sides of the bus was an Indian thundardird or sazle
dasigﬁ, and the bus was baslcally maroon with a white top.

THEZ COURT: In other words, when they say thunder-
bird, they don't m=sn the word thunderbird, but they mean
the syabol of a thunderbird.

THE WITRE3S: Righte It was a plcturs.
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BY IR. ROS3:

Q It was the blg bird-type, Indlan-type?

A It was.

Q Had you entered into sny nsgotiations to
purchase this car?

A Yes, I had.

Q Vhat kind of nezxotiation did you have?

A He had azresd to sell it to me for several

hundred dollars, and since I didn't have the $700, he was
agreezble with my buyving it on a percentage, let me say.
A3 he taught studsnts in my school, a certain percentasze
went to m2 as rent, and instead of taking that percentagze,
he was goinz to keep that for himself until $7C0 had been

raachad, at which time the title was to have been turnzd

ovar Lo ms.

Q Was he to kesp the bus in this pericd of
. tins?
| A I suppose, but he was reacy to give it to
me thzat wezskend. I asked him if I could uss it the weckend

o
of tha 27th or the 28th. I had use for it, and he said
\,__.____“." .
o T ‘.ﬁ”-;“—/ . - LY -~
no to that uzelend becavsa ha was going to-fred~raocks.lor
it (L S - -
TN e e e .__,,_.a-,,,.,wr)“"j /
nis driveway, and that he would let ps-tAve it the next
i [ H | | /
waskande v o ACTRDL S

[T PR |

s

A

i
s How much had you already paid into the bus
by tnat tima?

i
A I don't know, bdut he had not been pald his

» CieloDrive.cOmARCHIVES
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teacher's commission for approximately three months.
Q So that would have amcunted to how nuch?
A A couple of hundred dollars, at the most.
Not a lot.
Q You cams back from downtown and were with

him in the white car; is that correct?

A That is correct.

Q What time did you get back, then, to'your
school? ) .

A At 5:00 ofclock.

Q Did you se2 him after that?

A Yes, I did. -

Q When was the last time that you saw him on
that evening?
A To the bast of my knowledze, it_was 7:10,

althouch I could possibly be in some error on it.

T AR R
AP e o w8 A A 3T

TR Did he =zay whers he was zoing when he left

soinz to a meeting He was
e vt e etb e -__v.’/-—v——-—""—)

A . He szid he was =0
inz to mastings,.

Q He didn't say whas kind of a3 meeting? Did
\\,_ e e it o et
he sz2y? T
A Mot on that particular occasion.
Q Did he say anythinz a3 to where he was zoins
A He was not spogific.
Q % was just to some meetingzg; is that right?
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A I know 99 psr cent what it would be.
MR. SALTER: I object to that, your Honor. That

question has bezn asked and answered.

-

THE COURT: The objection will be sustained.
BY }R. ROSS: |

4] Did you sse Gary after that?

A After that day?

Q Yes.

A No.

Q Did vou 70 over to his house after that?
A I was g2t to, but I did not.

Q Tou were zoilng to?

A I had car troubles that week. I had made

arranzenents -—--
HR. SALTER: I will object. He has enswered the
question. _ ‘
THE COURAT: Overruled,
BY HR. ROS3:
Q " You did mnot zo back, thent is that correct?
A No, I did not zo to his housa.

L)

] Had you sver teen to Gary's houss on any

A I had teen to it, but not in it, cn one

occasion..

2 e P TRWITGRE RIS AN T A TNy e L VS Dot e YT Ty T sk S

THE COUAT: I gather from your answer that you have

R ] 1 A TV S 1t Y B R VTIPS e

never vbeen in his house?

i e T
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THE WITNESS: YNo.

THE COURT: You had one occasion to go there and
to the front of the house, so to speak?

THE WITHESS: He had some work done on one of his
cars, and I drove him home so that he could pick up the
other car.

BY MR, ROSS:

Q Do you recall when hs zot this Fiat car?

| A Not exactly, but he had it for, oh, six
months., Mavbe not that lons. At least three months.

Q Do you recall first seeing the car?

A Yes. It was when he roturned from Colorado.
I don't know when that was, but I am sure it could be
established.

iQ - Was it in this condition, or did it lock
differen; than this?

A I don't believe he had put the motor in it
vet. He had motor trouble. |

Q Is that how 1% mot this weird look on 1t?

A Yes. There's an oversized motor.

THZ COURT: Just for the record, this photograph
that we have bezn referrinz to, which is People's 1, shows

s

Tiat with a rather unususl mzchanical condition on the

a
front end. That'!s vhat's so distinctive about the car?
THE WITNESS: TYes.

THE COURT: Do I understand from your testimony

- CieloDrive.cOmMARCHIVES
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that Gary wvas thé one who caused the car to be in this
condition?

THE WITHESS: He had that work done to the car.

THE COURT: So that what would be a normal grill
in front had been removed?

THE WITHESS: He wanted more power than what the
little car had, and he had an oversized motor placed in it.
BY MR. ROSS:

Q Did you have a number of conversations

socially with Gary? You can answer that yes or no.

A I don't know if I can,
Q Did you have another --
A We were not socially related, but we were

good friends, and we talked many times at my place of

business.

Q By that, I mean, did you talk about things

.other than the business?

A Yes, sir,

Q . You had a numbar. of these conversations

with him?

A Yes.

Q Did you get to know him pretty well?

A Yes, I did.

Q Let me ask you this: I don't mean to be

impertinent about it, obut would Mr., Hinman have given the

Impression of what is commonly known as a homossxual or a

. CieloDrive.cOmMARCHIVES
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1 faz?
2 MR SALTZR: Objection.
3 THE COURT: I will sustain ths objection,

4 BY #R. ROSS3
5 Q Would you describs the appsarance of

6 Mr, Hinman for us?

7 THE COURT: I think you can reach it more directly

8 in this manner:

9 vias there anythinr about him that gave you

10 | any iAdication that he’ i dny "homosexual tendencios?
Q:&'S?"?;p‘s‘ T e e S o,

11 gﬁ* THE WITNESS: To someone who did not know’ Him

- LT R YRR Y LR TR R S R BT bl e """"’"“!A"\ > —Y&S‘J

12 well “he was sofb Spoken and gentls, out he was a man. ;.

T ST e e T R voniitn. N, WUy ot o S LI T

13~ he had bsen married and divorced, had blrl friands, and to
2 LB I T RS oy W N R L T e 2 ae e AT b1 g e AT T ST p P I

147 j knoalod:e vas chaﬂ*in- for raconciliation with hlS wlfe.

™y, R A T e
T L g 3 ACTTHRN T e l.x'..\h,‘_‘* M—
~
ey
TIMTMNS o o AT @y p Pt b TNt ez

15 BY }R. ROSS: -

16 Q Now, let's say that you know him quite well;
17 is that correct?

18 A That is rizht.

19 Q To a person who did not know hia as well

20 as you knew him, would he have given the outward anpsarance
21 cf beinz a homosexual?

22 MR. SALTEX: TYour Honor, this is going for vsry

23 personal copinions,

24 THE COUAT: Yes, and I az zoing tb sustain the

25 |- objection.

26 )
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I R e et

BY #R. ROSS:

Q Would you describe, then, his outward
appearance as to other people who might know him?

A He was gzentle. He was kind. He was very
firm, and I believe he would have stood by his convictions
to the point of death, and he had very firm political
beliefs. He was left at the center; however, he believed
very firmly in the Buddhist principal of bringing ebout
change in the establishment, within the establishment,
without --

MR. SALTER: I think these are all conclusions
as to what his political beliefs are.

THE COURT: I think they are merely observations
of what he thought of the guy.

MR. SALTER: Which is immaterial as to what he
thought.

| THE COURT: Are you making a motion?

MR. SALTER: Yes, to strike.

THE COURT: The notion will be denied.

THE WITHESS: He believed in --

MR. SALTER: I object to anything further.

THE COURT: There is no question pending.

F”% Let's come back to the basic question here,

I take it there 1s nothing that you knew about him that
T S e g i I N w»_nﬂwmwww

cave you an indication that he was a homosexual?

‘ L RTINS L oy TNET Y 4 oy e ST R TR 10 S8 SRAS S AN AT S L ipppaet e
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THE WITNESS: That is correct.
S MR, ROSST Your Honor, I would like a conferenc.
in chambers on this point.

THE COURT: Come on in.

(Short recess.)

(Whereupon the following proceedings wer-
had in open court within the presence and hearing of the
Jury.)

EY MR. ROSS:

Q Hr. Krell, when you saw Gary the last U
on the 25th of July, did he have any outward appearance
any injuries of any kind?

A None whatsoever.

Q- I have here a photograph showing a man

this piece of paper here. Doss that appear to be Gary

Hinman?
A That is an old picture of him, yes.
Q Did he look somewhat like that?
A . Yes,
Q That is his picture?
A Yes, it is.

MR. ROSS5:  }ay we have this marked as Feopla’
No. 4, if the Court pleass,

THE COURT: Yes.

I'Re ROS3: I have no further quastions.

- v
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A e T A %hen he had eney, he was senerous witn it,

_ue!gnjcyeq helpins paople. "hen he did not have monsy,

e : - L A i s e

CROSS-EXAMINATION

BY ifle SALTER:
e, é}
g#ﬁ 2 s, Q ,mh,.«Krell was~Cary, the type of individual --
\J— il i::::':'___‘;—“;w M s T T MN—"'M\
you said‘nMLﬂag*a ya en ugmigggv1dua¢ zewhio would
N Mmym*m e 30 M"‘"‘
loan his.car to another 1§diygdaul for a few weeks?
A He migﬂg\_'
Q T In oth r words, when you had heard that he

__-/

loaned his car to HMr. Beausolcll, you were not surprised
at all by that, wers you?
A (Mo response.)

E;é%f By that, I mean his perscnalluy was of the

e w*"“-"""—'ﬁ-h|~ il pddal ok e
T '\.\, It s 3 R e B s et B P e

type that he would loan his car; is that correct?

ek St
e it s g e

A I accept the possibility.
Q- I have just onc GLAGF Guestion: 'Was he the

type of person that would loan things out like that?

WirklSece; a»umvw»z;qm““‘ S nr;;.@.»m""r’wﬁw r‘ 50 £ -
From time to time, yss.
Did he have some sort of a generous nature,

e
s £ P S WM

R ey, TR I sty TR TTA o) S R

Very much so.
o —
Would he give away woney to people?

2

Yay I give an example?

Q YVell, no, just tell us, if you can, from

S e I A TR SR stk T sae s et e orie s

he would a8k for 30 censs to 2o down and get a hot dog.

/“»""""’*’n
s

TRt my e e WS
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MR, SALTER: Nothing furthar.
THE COURT: Thank you, ¥r. Krell,

MRe RO33: Officer Huwaphrey.

(TESTIHONY OF FORREST HUNMFHREY)

-

FORREST HUMPHREY,
called as a2 witness by and on behalf of the People, having
been first duly sworn, was examnined and testified as
follows:

THE CLERK: You do sclemnly swear that ths testimon:
you may give in tha cause now pending before this Court shall
be the truth, the whole truth, and nothing but the truth,
s0 help you CGod?

. THZ WITHES3: I do.
THiL CLERK: Be seated gnd state your name, please.

THZ WITKzS83: Forrast Humparays.

DIRAECT ZXAMINATION
EY kMRe RO53:
Q What is your occugation?

A I am a State higihway officer for the

Bignway Patrol,

Q What is your current assignment?
A San Luis Obispo, Califoinia.
Q Were you so assigned on ths 6th of August

- CieloDrive.cOmMARCHIVES
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of this year?
A Yes, sir, I was.

Q On that date, did you have occasion to see

the defendant?

A Yes, sir.
Q ¥here was it that you saw him?
A It was on Highway 101, approximately three

miles north of San Luis Obispo.

Q Was he in some type of vehicle or on foot
at that time?

A He was in the back of a vehicle.

Q When did you first observe the vehicle on
that date, if you can recall?

A - I started my tour of duty at 7:00 o'clock
that morning. I got out of the office at aprroximately
7:30. Sometime shortly after that, I observed the vehicle

that I saw the defendant in parked alonszside of the road

at this location.

Q Did you stop at that time?

A No, sir, I did nct.

Q How much later.was it that you stopped?

A I stopped at approximataly 10:50 theat
rnorninge.

Q That would be ssveral hours, than, later?

At least, two.
Q Where was the automobile? Was it on the

- CieloDrive.cOmMARCHIVES



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

side of the road, on the road, or what?

A It was east of the roadway, facing north.
Q What kind of automobile was 1t?
A It was a 19565 Fiat station wazon.

MR. R0SS: I have two pictures here. Ons hag
already been marked as Exhibit No, 1. I ha#e another cng
here showing a rear portion of awhite vehicle, a station
wagon type. lay this be marked as No. 52

THE COURT: Very well.

BY MR. ROS3S3:

Q I show you Exhibits for identification,

1 and 5. Is that the automoblle you saw the defencant iz’

A Yes, sir, it appears to be the same auto-
mobile.

Q Is that the license nunber as indicated

here that you wrote down?

A Yes, sir.

Q What is that license number?

A OYX 833.

Q When you saw ths car, then, at 10:5C, =

believe yocu stated, what did you do?

A I stopped my patrol vehicle behind thi:
vehicle.

Q Why did you zo over there in the first
place?

A To check the vehicle out.

- CieloDrive.cOmARCHIVES
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Q What happened when you went over there?
A hs I got out of my patrol vehicle and
walked toward the Fiat, and'as I got closer to it, the

defendant raised up out of thoe back.

Q Where was he at that time?

A He was inside of a sleeping bag.

Q ¥Was there anyone elss in the vehicle?

A No, sir.

Q Was there anythinz else inside the vehicle

itself that you noticed?
A I observed a -- bgsides the slesping bagz,
there was a guitar and a jacket.
Anything. else? '
I didn't sse anything else.

Yhen he raised up, what happened?

- o 0 O

1 asked him what the problem was, and he

. said that he had --

MR, SALTER: Your Honor, at this time -- nsver
mind. I have nothing.

THE COURT: Proceed.
BT Ml ROSSE |

Q You asked him what the problem was; 1is

that correct?

A Yes, sir.
Q Tou were just meking inquiry or what?

A Well, I just walked up to the car, and I

» CieloDrive.coOmARCHIVES
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said hello to him and asked him if there was any problem

~or what the problem wase.

Q What did he say?

A He told me that ths car had broken down
on him the night before, and that he had just spent the
nirsht there.

Q What did vou say?

A 1 asked him if the car belonged to him.

He said yes, and I asked him for the reglstration and his

driver's licenss.

Q Yhat occurred, then?

A He pave me the registration card of the
vehicle and a copy of the ownership certificate.

MR. ROSS: I have here two documents, commonly
k?own as a pink slip and a vwhite slip. May I have the
pink slip marked as No. 6, if the Court please, and the
white slip as No. 7 for identification.

THE COURT: It will be so marked.

MR. ROSS: Thank you.

Q I show you these.twé documents marked 5
7 for identification. Are these the documents that you
are talkinz about?

A Yes, sir.

Q What occurred, theﬁ, when he handzd you

these docunents?

and

A I asked him i1f he had any -- well, I asked
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—
him what his name was.

Q What did he say?

A He told me his name was Daniels.

Q Did you write that down in your report
thera?

A I have it in the report. He told me his
nome was Jason lee Daniels.

Q When he told you that, that was befors he

had ziven you the two certificates there, or was it after?
A I can't ssy for sure, but right nesar the
sane time.

Q Does the name Jason Lee Danlels appear on

any of those documents?

A o, sir.

Q Vhat did you do, then?

A He told me that he had bought the car about
e —_;«-‘-..\v o g T e I SR A SIS P R IR U g o iy, Al

w
a week aro frefl a colored nan,

Q %Mﬁ"ﬁid"ﬁﬁlggymﬁéﬁkédéh'hé paid for it or
vherea he had gotten it from?

A He didn'% say where he had gotten it from.
e said he baid 3206‘f5f'i§twé‘f*umdkhd

T

©Qevene Did oyou Sayanythins else to him at that

time?
A ho, Qi“ﬂ N
Q *Thcn what dlc you da?
A I went back to my patrol vehicle and ran
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the license number throush, all the statistics through my

- dispatcher.
Q Did you get a response from them?
A A couple of moments later.
Q After the response, what did you do?
A Well, the response was that my dispatcher

told me the vehicle was stolen.

MR. SALTEZR: I object to any conversation with
the dispatcher.
BY lMR. ROSS:

Q The question was; what did you do after

you zot the response?

A I went back to the Fiat.,
Q- What did you do then?
, A I asked the defendant to get out of the
car.
Q Did he get out of the car?
A Yes.
Q What did you do then?

A I drew my service revolver, and I told him
to put his hands on the hood of the Fiat.

Q What happenad, then?

A I handcuffed him, told him that hs was
under arrest for suspicion of auto thaft.

Q Durinz this period of time, had the

defendant shown you any type of identification, or had you

- CieloDrive.cOmARCHIVES
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asked for any?

A Yes, sir. tVhen he was going through his
wallet to locate this registration card and ownership
certificate, I saw a credit card in there in the wallet.

Q Did it have his -~

MR. SALTER: It is not responsive to the question,
your Honor. I move to strike.

THE COURT: Deniled.

BY HR. ROSS:

Q Did the credit card have the name Daniels'
on 1t? .

A No, sir, it didn't.

Q Was he taken back to the station, to the

Sheriffts office then?

, A I lost ths éime element,

Q You placed him undsr arrest now for auto
theft.

A Tes, sir.

Q Then what occurrgd?

A I advised him of his constitutional rights.

Q Did you call for any back-up unit or
anythingz?

A I didn't, no, sir.

Q Did some other unit arrive?

A Yes, sir.

Q After that other unit arrived sometime later

- CieloDrive.cOmMARCHIVES
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did you go some place with the defendant?

A Yes, sir,

Q %here w2s that?

A To San Luis Obispo County Jail,

Q At the San Luls Obispo County Jail, what

occurrad there?

A He was booked,
Q Did you have any further conversation with
him? |
A No, sir.
~j$£L~ Now, on ths report thers you have the name
Beausoleil..M“megmwwmwmf“m”””"““ﬁmnwm"wwmﬁ’ T N
A _Yes, sir.
%%{ﬁ Vhere did you get that name?
2 }xﬁ Ewgm?:;ém:as.the nam;ﬁzgzzaggjzave tho deputy

.»t.-l;.u »q-.-.’_\-ﬂxn"f?‘ s

sheriff that handled ths.paner. vor< at the jall.

o
i SRR RS i e SR

Q Ylere you there during the booking procsdurs?
A Yes, sir.
Q What type of clothinyg, if you recall, was

the defendant wearing at that tim=2?

A I can just remember that he had on a pair
of 0ld blue Levis,

Q Was his clothing booked into evidasnce there
st the Sheriff's station?

A Yes, sir, it was,

Q All of his property; 1s that correct?
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A Yes.
Q This included the wallet and his clothing
and everything?
A Yes, sir.
Q ' Alagi.au one parsicular-time-there; had
you asked hiﬁw?orﬂgis date of birth?
A Yes, sir.
Q Yhere did that teke place? |
A At the same time I asked him what' his nzme
vias. s g R ‘
Q What did he reSand as to his date of birth?

A He told me at that time that his birth date
was Novembgzﬁ}lgﬁmm}9ho. | -

Q Was that date subsequently changggz___ f“’//

\ MRe SALTER: Vell, I am going to object, your

Honor, unless the question is did he specifically tell you
a different date. .

MRe RO3S¢: I withdraw ths question,

Q Did he subsequently tell you or someone in
your prasence a different date?

A At ths Jall when they were £illinz out the

tooking slip, he said his airth date was November btq, l9h7.

- =
e e e =

MR. RCS3: You may cross-gxanine.

CieloDrive.coOmARCHIVES



o,

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

'BY MR. SALTER:

CROSS~EXAMINATION

Q Now you don't remember the exact time when
you first saw the automobile parked on the side of the road,
do you?

A Not the exact time, no, sir.

Q The automoblle was parked in a parking
area, in a sense, on the side of the road; is that corrsct?

A Yes, sir. - .

Q Did you zctually participate in thes booking
of his various properties, or di& someone else do that?

A No, I cbserved what took place.

Q About how long did your conversations with
Mr, Beausoleil take place?

, _A Less than five minutes.
’f F}, All of the convnrsations tha* you had with

Mr, Beausolgll the entire tlne o?‘tho°n conversations,

Sk g S

took place in less than fiveminutss?

tisa it it W O ',,';;'»—-“"""'
A The conversations that I have talked about,
e —
that is rizht. : S

THE COURT:  Let's clarify ons thing. First of all,

you szw him at the sids of the read, you approached the

vehicle, and you had a conversation then?
THE WITNESS: Yes, sir.
THZ COURT: Subsegquently, you took him into the

polics station -—-
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THE WITHE3S: Yes, sir.

THE COURT: ~= or to the Sheriff's office, I shoulg

THE WITNESS: Yes, sir,

THE COURT: I believe that is the County jail
in San'Luis Obispo,.

THE WITNESS: Yes, sir.

THE COURT: Durinz the courss of that ride, did

you talk to him? TR A
s AT ANy .
o THE WITNESS5: There was soma conversation in the

P IS PP R BERITRY L*ﬁﬂw'ﬂ--ww.

vehicle. G T b o
. THE COURT: So that now when you get to the jail,
you asked him the questions that you put in your report?
| THE WITNESS: No, sir, I didn't ask him any more
guestions at ths jail. The daputy sheriff that booked him
did.
THE COURT: I thought you said that you had sotisn
his name and birth date and all that stuff then?

=3

HE WITHZSS: The second time, yes, sir.

-3

HE COURT: Vell, the point I am getting at is
this: It tckes more than five minutes.

THE WITHESS: Well, I don't consider the bookins
process at the jail as a conversation with mae.

THE COURT: Well, all I an trying to get at is,
ona ;';,:",_.;_‘-,,ﬂ-;_-‘:;u}'xﬁ.h-im

Vo S e rd it - i
what do you mean by the five minutsd? That is what I am

L O ’
ire? At A M P AT A IR s Wdivges
Effﬁ:éfﬁ?%‘?{ “\‘:E:‘..,*'n“).-.!‘:.\"!»-"v}"--"-'*— - ' ;X;\:’s!ﬁ_!’-‘ﬁ:’{:yr-” LA S

zetting at,

o s
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_eorract?.

—_—

THE VITHESS: Just the time that I talked to him
out at the scane, AR R it Bt S
SR
THE COURT: All right. Proceed.
BY MR. SALTER:
Q Did you overhear the conversation batuesn

the booking officer and Mr. Beausoleil?

A Yes, sir, he was standing next to the
defendant.
Q Since this time in Aucust, you have been

on duty, I take it, as a patrol officer?

é Yes, sir.
-
Q‘ You had many conversations wip h _many other

it g e 4 AP o oA i e 1§ e cernd? T

individuals in their line of duuy aince that tine: is that

-~ A s
— g st

L S

.1An.,~.,__,__,_\_ YQS .
MR, SALTER: I have no further questions.

MR. RO53: I have just ona question.

BY MR. ROSS:

Q What happened to tha autonnbile, 0fficar?
A It was storad at a Jim's Tow in San Luis
Obi Spo .
Q Did you lock *t up yvouraslf?
. I TR AT et Ry ST =L ey,
P T LR T L T TR Y T AR R ek

A NO’ SiI!.__ 2 :
Q was 1t secured thsrs at the scene?

‘\\\ i /

e -
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A Yes, sir.
MRe RO35: I have nothing further,

MR. SALTER: I havae one more question.

RECROSS-EXAMINATION
BY MR, SALTER:

Q Officer, with reference to this conversation

that you had with the defendant, you are testifying from
what you remember of that date back in August of 19469: is
that correct?

A Yes, sir.

MRo SALTZR: I have nothing further.

MRe HO53: I have nothing further of this witness.

THE COURT: Are we through with this officar?

\ HRe ROSS: TYes.

MR. SALTER: Yes.

THE COURT: You are excused.

#Re ROSS: Your Honor, thers are just a couple of
minutes left before the noon hours . I don't think I can
zat throuzh anothar vitness.

‘ THE COURT: Yes., What I am going to acsk is that
some of thesc docunants bg circulatad to the Jury.

MR. RO33: They have only been raceived for
identification, I would &t this timez offer them into
avidence.

THE COURT: They will be raceived and marked.
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I probably shculd explain to you that those
tags that appear on those documsnts are registration tags,
The only thinz we are concerned with are the registration
certificates themselves.

Now, ladies and gentlemen, it is time for
our noon recess. We will recess until 2:00 o'clock this
afternoon,

Remember the admonition not to discuss the
facts in issue in the case and also to retain en open mind
until the matter has been finally submitted to you.

Ve will see you at 2:00 o'clock this after-
noon. '

(Lunch recess.) '
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SANTA MONICA, CALIFORNIA; FRIDAY, NOVEMBER 14, 19649
2:00 PQI”IQ

JNGYC § T Romvpnn

THE COURT: People versus Beausoleil.
MR. ROSS: Dsputy Piet.

(TESTLMIONY OF PAUL PIET)

~ PAUL PIEZT,
called as a witness by and on behalf of the People, having
been firat duly sworn, was examined and testified as
follows: .
THE CLERK: %Would you raiss your rizht hand to be
Sworn.

You do solemnly swear that the testimony
you may give in the cause now pendinz before this Court
shall be the truth, the whole truth, and nothinz but the
truth, so help you God?

THE WITHESS: I do.
THE CLERK: Be seated and state your nane.

THE WITNESS: Paul Piet.

DIRECT EXAMINATION
BY MR. ROSS:

Q I see from your uniform that you are a
Y
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Deputy Sheriff of Los Angeles County; is that correct?

A Yes, sir.

Q To what statlon are you assignead?

A I am agsigned to Malibu, the Patrol Division|
Q I want to dirsct your attentlon to the

evening of the 31st of July of 1969, which was a Thursday
eveninz. Did you have occasion to respond to a call in

01d Topanga?

Q Yhere was that?
A 98L 0ld Topangax
~——— .
Q - Vhen you got to the location, wers you met

by somsone else?

A I was met by threo gentlsmen, one was nzamed
Iruwin, and his two companions.

Q Was that thae gentleman vho testified
earlier here today?

A Yes, it was.

Q

"

Did you have a convsrsation with him at
that tima? .

A Yes, I did.

Q After having a convarsation with him, what
did veou do?

A I looked up, ané I saw 2 window ajar on

SRR R A B I LRSI IR L £ e e B i

the southeast side of the buildlingz with nuasrous ‘g'li 29 and
B R U e LT R Lt P Wy
R R 2 e R i S R R TR e

a strong odor enitting freom the windew.

L S e P T it Sr ol
B— RN AR R RS LT
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I took the ladder. I put the ladder up
W,""

against the window, climbed to the toP'Uaﬁﬁ*&ovked in.
R i S A

At this time I saw a victim lying on the

floor of a living-bedroom-type room. With my flashlight
I put it in his face. I observed his face to be a little
black and decomposed. At this time I climbed down the

window.

Q The person was obviously dead?

A Yes, sir. . |

Q I show you here an exhibit which we have
marxed as People's No. 2. Does that scene appear familiar
to you? gﬁﬁwﬂ”$dﬁﬂ«

A Yes, sir.

Q The window that you are talking about, is

it shown in the picturs?

A Yes, it is.

Q thich one is that?

A The window that is ajar.

Q That 1s the ons +hau is in the upper riza:
hand cornar? St

A Yes, sir.

THE COUAT: Left-hand.

MR« ROSS: Left-hand, but is the one to the righ~

hand side of the picture. - It is ajar.
Q When you climbed into the location, what

was the condition of the room that you entered, and which
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room was it?

A I entersd through the window next to the
doorway that leads to the-kitcheno At this time I observed
the tabls to be broken and down, and I stepped over it to
get into the kitchen, and then I entered the living rﬁomg

Q Did you disturb any portion of the scene

or the furniturs vhen you'came in?

A No, sir. _ ,
Q When you got back outside, what did you do?

A I sgcurad the premises. Ko one was allowed
to go in or disturb anything. .

Q Did you call for any cther assisﬁance or
units?

A Yes, I called Homicide, Los Angeles
Sherifi's Department, and talked to Sergeant Whitley &nd

Deputy Guenthsr.

Q Did they come out to the scene?

A Yes.

Q Approximataly what time was that?

A Approxlmately 9105,

. M‘l"w""{\" PR Lt o

Q Had anyone gona into thz location beforas

tha Homiclds officers arrived?

A My partner, Deputy lane, was with me at
that time. ‘

Q Had anyonez else gone inside the lo;ation?

A No, sir.
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Q It was secured and kept closed?
A Yes, sir.
Q Did you go insids with another officer

when they arrived?

A Yes, sir.
Q Did you go in with the photographer and
the I.D. man also? .
A No, sir.
Q Were you pressent when they took any pictures
A I believe the Coroner's office --.the

gentlemen took pilctures.

Q Was the body of the person covered with
anything at the time you observed it?

A Yes, 1t was coversd with a blanket, and the
left side of the face was covered with a pillow.,

THE COURT: TYou mean, when you first observed him?
THE WITNESS: Yes, sir.
BY MR. ROSS: |

Q Did you move the blanket or anythingz?
A No, I didn't.
Q Could you see whether or not the person

had any clothing on?
A No, I couldn't tell.
MR. ROSS: You may cross-examine.
MR, SALTER: I have no quastions at this time,

your Honor. I would reserve the rdght to cross-examination.
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THE COURT: Thank you. You may step down.
MR. ROSS: We call Deputy Whitley.

(TESTIMONY OF PAUL J. WHITLEY)

PAUL J. WHITLEY,
called as a witness by and on‘behalf of the People, having
been first duly sworn, was examined and testified as
follows:!
THE CLERK: Would you raise your right hand to be
SWOIT. .

You do solemnly swear that the testimony
you may give in the cause now pending before this Court
shall be the truth, the whole truth, and nothing but the
truth, so help you God?

THE WITNESS: I do.
THE CLERK: Be seated and state your name, please.
THE WITNESS: Paul J. Whitley, W-h-i-t-l-e-y.

DIRECT EXAMIﬁATION
BY MR. ROSS:
| Q What is your occupation?
A Detective Sergeantz Los Angeles Sheriffls
Office, Homicide Bureau.
Q You wers one of the officers who weas

assizned to the investigation of this case; is that correct?
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A That is correct,

MR. ROSS: Your Honor, I have here what 1s
commonly known as a fingerprint exemplar carde I would
like that marked next in ordar.

THE COURT: All right.

BY MR. ROSS: '
Q 8ir, I show you the exhibit that we have

marked as No. & for identification., Have you seen that

before?
A Yes, I have.
Q WYhen and where did you ses that?
A On August 7th, 1969, at the Hall of Justics

Record Bureau. . i
Q Were you presant when the prints that

appear on both sides of that card wsre put on?

A Yes, I was.
Q By whom wsre they put on?
A Deputy Jake Jordan of the Latent Print

Sactlon of the L.A., Crime Lab,
THE COURT: Thoss are his prints? He is the one
who rolled ﬁhem?

BY MR. ROSS:

Q Yhose prints are they?
A They are the fingerprints of Robert
Besausoleil,

THE COURT: Mr. Jordan was the fingerprint
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technician thét‘did the job?

THE WITHESS: That is correct.
BY MR. ROSS:

Q Were you at the location when Desputy White
from the Fingerprint Section was called out?

A Yes, I was.

Q Did he dust the location we are talking
about, at 96l Topanga, for fingerprints?

A Yes.

Q Yhen was that?

A I would have to rafresh my memory. I think
1t was August lst, 1969. |

—_— |

Q Would it be in the early morning hours?

_A No, it was in the afternoon hours.

Q You were present at the location at what
time and when?

A I arrived at apprOYiaatgly 10: OO p.m. on

PR T T R

e

July 31, 1969. I left the location at aoproximately 2:30
a.m, on the lst. I returnsd at approximately 1:30 of the
1st and stayed untll 7:00 pem. .
I ‘returned again at approximately 5:30 a.m.

of the 2nd, and I did this for three continuous days.

Q Thank you, sir.

MR. ROSS: lNothing further at this time.

MR. SALTER: I have nothing further.

THE COURT: Thank you.
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MR. SALTER: May I reserve any cross, your Honor?

THE COURT: Yes.
‘MR. ROSS: Mr. White, would you take the stand.

(TESTIMONY OF FLOIS WHITE)

FLOIS WHITE,
called as a witness by and on behalf of the People, having
been first duly sworn; was examined and testifled as
follows:
THE CLERK: Would you reise your right hand.

Tou do solemnly swear that the téstimony
you shall give in the cause now pending before this Court
shall be the truth, the whole truth, and nothing but the
truth, so help you God?

THE WITNESS: I do.
THE CLERK: Be seated and state your name, please.
THE WITNB3S: Flois, é-l-o-i-s’, Vhite.

DIRECT EXAMINATION
BY MR. ROSS:
Q Mr, White, what is your ocqupation?
A Deputy Sheriff for tha County of Los
Angsles, currently assigned to tﬁgﬂgflnntific‘i=rv£iys
Identification Unit, Fin?erprint nurézajﬁygaw‘ e

ORI, Sy,
SFVEE e T e e e e,

Q Do you have any parulcular type of duties
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A Yes' I dOo
Q What are those duties? ,
A At present, my dutles are in the fileld

searching for latent fingerprints. When I find a2 latent
print, I place 1t on a card, put the pertinent date on the
card, and see that it gets into a locked cabinet in the

identification unit office.

Q Do you also do comparison of prints?

A That is correct.

Q How long have you besn engaged in this
activity? ‘

A Over six years.

Q ¥hat training and experlence have you had

for this job?

A I took the FeBel: fingerprint course at
East Los Angzeles Junior Colleze. I have mads possibly in
excess of 100,000 comparisons. I have testified in court
in excess of 70 tines as a qualified expert, I have had
various conversations with other experts. I have rsad
articles concerning fingerprints and fingerprinting.

I have made tapes of the courss I took in

collscza. I replay those tapes periodically.

Q In other words, you kesp up in your field
of idontification; is that right?

A Yes, sir.
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MR. ROSS: I have here a couple of objects whi-

I would like marked, your Honor.
The first 13 a small card, approximately
thres by five inchas in size, with some writing and what

appears to be part of a print on it. HMay this be IExhibdl.
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Noe 9 for idantification?
THE COURT: It will be so marked.

4

FR. ROSS: The next appeafs to be a blow«u? of

print marked "latent print," by the Sheriff's Departm:sn

of Los Angeles County. May this be marked as No. 10 -
identification? '

THE COURT: It will be so0 marked,
BY MR. ROSS:

Q I show you now the exhibits that we koo
marked as 8, 9, and 10 for identification. Have you :
those before?

A Yes, sir, I have.

Q Specifically, f want to direct your
attention to the exhibit that is HNo. 9, the small c:
there. Vhat is that?

A This is a latent fingerprint 1ift co.

Q Did you lift the pzint that is indic
on that card?

A I did.

Q Whera did you 1lift that thumb?

THE COURT: 1 think we ought to preface this -

- CieloDrive.COMARCHIVES



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

Ys

a little explanation.

¥hat do you mean when you say you lift a

print?
HRe ROSS: I will get into that in a moment.

Q Did you 1ift that print?
A Yes, I did.
Q Tell us how you wont about doing that and

what that congtitutes.

A When you search for latent fingerprints,
you have powder and brushes. You search for a finzerprint
by brushing this powder on the surface which you think
could contain a latent fingerprint. Vhen you see dark
ridzes showing up, this indicates that thera is a finger-
print or handprint present.

At this time you develop this print as

well &3 possible with the powdsr and the brush, and then

. you place the tape across this Impression. The mucllage on

tho tape lifts the powdsr from the surface, and this you
place on the card.
; Q  That glves you, then, the outline of the
fingerprinc'exactly as it seémed from the powder, then,
in other words?

A Exactly.

Q Then it 1s placsd on the card, and then
what? Is a picture taken of it, or what?

A This 13 the card as it was originally mads.
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This is the tape. The handprint impression is merely the
powder -- the powder is on the back of the mucilage and is
placed on here and kept this way.

THE COURT: Officer VWhite, what you have there
appears to be a photograph.

THE WITNESS: It is not a photograph, sir.

THE COURT: All right, go ahead, _

MR. ROSS: That is just the tape over it. This
is what is commonly called a latent fingerprint lift.

Q Where did that print come from?
A This finverpant came from the south facing
P AT R e Ot e TN T T T g S A e 1Y
of the door frame betwesn the kitchen and the hall. The
i B 30 0, M A A S s, & s
print Wwas apprgglggggly 36"Ihchggga?oxgﬁgge{floor,
0 ““Ts that at the location of 964 OLd Topanga

that we are Speaking of?

A That is correct.

THE COURT: May I see that?

THE WITNESS: Yes.

THE COURT: If I underatand you correctly, then,
what you are saying is that this card, which is marked --
what 1s the nunber of this?

THE WITKESS: HNo. 9.

X

THE COURT: It is marked YNo. 9.
Is what you call a tape, is that it?
THE WITHESS: This card originally is made in a

book forme.
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THE COURT: Let's keep your voice up so that the
Jury can hear this.

THE WITNESS: Yes, sir, In other words, the card
that you ses is madas into blank form with the exception of
the printing that you see on this,which indicates the file
number, the deputy who took the print, the date, the
victim's name, the head rest, and the location of the
print. .

When the print is lifted with the tape,
the tape is merely placed on the card. This is not a
photograph. It is actually a fingerprint 1lift.

THE COURT: Well, then, what you have there is an
identification card, and this portion, which is in the
lower-hand corner, is the tape that you use to 1lift it?

THE WITNESS: That is correct.

THE COURT: Now I understand.

BY MR. ROSS:

Q  Did you also take a number of photographs
when you wers out there?

A Yes, sir, I did.

Q I show you a photograph here which appears
to be the interior of a location, with the refrigerator
on the left and a table and a chair and a coat hanzing up.

MRe RO53S: May this be marked next in order, which
I balieve will be 11, your Honor?

THE COURT: All right.
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BY MR. ROSS:

Q Do you recognize what that scene depicts?
A Yes, sir.

Q Is that the location we are speaking of7
A This is the interior of the kitchen,

Q Did you take that picture?

A I adid.

Q In relation to this picture, No. 11, where-
abouts would that priﬁt be? :

A To the best of my knowledge and memory,
behind this coat, out of the picture is a door frame
leading from the kitchen into a hallway.

Q It would be on that door frame, then, that
you are speaking of; is that corrsct?

A That is correct. The print would be 36

inches above the floor, on the south door frame. I believe

- 1t would be the south frame.

Q How far from the chair, if you recollect,
was that?
A . Without having anything to refresh my

memory, } would Say. from this chair to the door frame was

P e TR

‘ﬁ“‘-l..‘—‘v-‘;\ s L

probably 12 2? 15 inches. nw.c&ﬁh%%ﬁﬁikﬁﬁimg%b

Q WWVTT“E poruon“mmre 81ttinp in that chair and
leaning, so to spzak, on the m_ll “would this be about the
height whers the hand would reach?

A In my opinion, yes.
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Q Now, the blow-up that we have here, what
is that? That is Exhibit No. 10.

A This is an enlargement made of a hand
impression, a palm = part of a palm, excuse ma. The
picture on the left is an enlargement of the latent finger-
print 1lift, The one on the right is an enlargement of a

rolled impression.

Q Is that rolled impression there Exhibit
No. 87

A Yes, it is.

Q So if I underataﬁd you correctly, then,

in putting 8 and 9 together and blowlngz them up, what we
have is the latent print over here where it says latent
print on the left of this card, and the print on the right,
which is & poriion of the exhibit on the exenmplar card,

which we have been speaking of'y is that corrsct?

A That is corrsct.

Q This was made by the Sheriffts Department?

A That is right.

Q Did you form any opinion as to the similarlt

of those prints?

A I did.

Q What is that opinion?

A They were made by the sase persons
qQ

What portion of the hand or palm or fingers

does that represent?
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AL It.represents. s portion of this section

..

of the right palm. ——

—

e na e TGy S |

\’f
S - XOU. AT indicat“n? the right palm there
over by ths little finger.

A That iswggfgecq; banzath-the 11ttle finver.

Q How ‘many points of comparison do you have
thera?

A There are in excess of 35 on this one.

Q They are just numbered 1 through 12 therz.

What does that indicate?

X Usually we foel that on a palm impression,
two i8 satdsfactory for a positive idsntification.

Q By positive ldeatiflcation, what do you
mean?

A ‘ That means that thers would be ﬁo quastion
that both were made by the same person.

Q I have heard about fingerprints being the
same or difforent on all people. Is this true of other

prints on the hand?

A Absolutely.

Q In that one, you sald you countsd in excess
of 35.

A Yes, sir,

Q Is thera any qusstion that they were mads

by one and the same person?

A There is no doubt 4in my mind.
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MR. ROSS: You may cross-sxamine.
MR. SALTER: No questions.
MR. ROSS: Thank you, sir. You may step down.
THE COURT: Thank you.
MR. ROSS: We would offer those next four exﬁibits
in order, 8, 9, 10, and 11l.
THE COURT: Yes. I don't think he identified 1l.
I suppose there is no objection anyway.
MR. ROSS: That is the one he said he took.
THE COURT: That is the.one where he sald the
door wasn't in the picture.
MR. ROSS: That is right, but it shows the location.
THE COURT: All right, this is 8.
MR. RQSS: I have one more question.
‘ Would you come back, please.
Q Just for reference, 8§ was the exemplar card;
9 was the latent print card. The blow-up was 10, and the
colored photograph was 11,
In determimring prints, 1s there any way

e

of determining their age, that is, how old a print would

be? ——

A No, sir.

-t N

Q In forming a fingerprint such as this,

| what causes the formatlon of that print to show up from

the powder?

A The moisture which is exuded by the sueat
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Q This would be the moilsture as distinguished
from the oll: is that corrsct?

A That is correct. A latent fingerprint 1s
made up basically of moisturs, which is the impression.
Thers 1s very little other substances in preparation other
than the water.

Q Is there any way of determining the outsids
limit of how long a print could be at a particular location?

A Assuning that a print was a perfect print

at the tims 1% was placed on an-object, and this object

e e

a print could last 10 days in a protectad location, that

. P TR

is, out ofthe winﬁ, sun,” heat, et cetera. T£:;h§3hld be
in my opinion the l%git that a print could last on any
9bjact. e

Q You lifted the print on this particular
ong, and vhat about this location In relation to your
ideal type of situation? That is, the porous surface and
so forth.

A To the best of my memory, it was rather

worn. This is in a shaced arsa. It was inside a houss,

and there was no extrame heat' go tn&re is a possibility

this could have bezn there a veek to 10 days.’

T Dy
A Ay P A

Q That would ba tns ouuside 1imit?

A In my opinion, yes, sire
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Q Thank you.

KRe ROSS: I have nothing further.
MR. SALTER: No questions.

THE COURT: Thank you, sir.

MRo ROSS: Dr. Eatsuyanma,

(TESTIMONY OF DAVID M. KATSUYAMA)

DAVID M., KATSUYAMA,
called as a witness by and on behalf of the People, having
bean first duly sworn, was examined and testified as
followus: '
THE CLERK: Raise your right hand, please, sir.
You do solemnly swear that the testimony
you may glve ig the cause now pending before this Court

shall be the truth, the whole truth, and nothing but the

truth, so help you God?

THE WITNESS: I do.
THE CLERK: Be seated, please.
Will you state your full name.
THE WITNESS: My name is David M. Katsuyama.

The last name is spelled K-a-t-g-u~y-a-m-a.

DIRECT EXAMINATION
BY MR. ROSS:

Q ¥hat is your occupation, sir?
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A I am a Deputy Medical Examiner for the

- Coroner Medical Examiner of the County of Los Angeles.

Q Vhat are your duties thers?

A One of my dutises is to examine the bodies
of the desceased in order to determine the cause of death.

Q What kind of training or experience have
you had for this? _

A I have a medical school degree, which I
received in 1959. I went to an internship at Los Angeles'
County General Hospital, then a four-year residency in
pathology, which I am certified sy the American Board of
Pathology in clinical pathology and anatomical pathologzy.
These were in 1965 and '66.

I have been previously associated as an
aptopsy surgeoﬁ for the Coroner'!s Office of the County of
Orange, and more recently, since the first of this year,
Deputy Medical Examiner for the Coroner Medical Examiner
of Los fngsles County.

Q By pathologzgy, what is meant by that?

A Pathology is the specialized field in
medicine that deals with the study of disease, its findings
in thé various parts of the body.

Q Your duties or your job, as 1t exists now,
is to perform post-mortem examination in order to determine
causes of death and then to testify to that in court?

A Yes.
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Q " You have been so engaged in that both in
this county and in Orange County over the last few years?

A Yes, sir.

MR. ROSS: Counsel, would you stipulate that a
post~mortem examination was conducted upon Gary Hinman,
who is the person found at the location at 964 Topanga?

MR. SALTER: So. stipulated.

BY MR. ROSS:

Q Did you perform an autopsy on the body of
Gary Hinman?

# I performed an autopsy on the body identi-
fied to me as Gary Hinman, |

Q When did that take place?

A _ On August 1, 1949, at approximately 10:45

in the morning. ~——.

o .W‘,,;‘,nit.ﬁ-::.—‘&wfy“ T

o LT M TN ¢ YA R 2

e oo WREre dld that take place?

A At the Hgll of Justice in our officss in
Los Angeles.

Q What was the condition of the deceased's
body at that time?

A In poor condition. There was extensive
decomposition that had taken placs. The body was partly
infested with a lobby of flies and maggots.

Q Did you make any dstermination as to how
long the person had been dead?

A In general, probably somewheres -- a minimum

T T, 5 _ o N N gy
L A T "*M~w«;—v¢wmwM
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of three dgyé and probably not more than seven to ten days

LR L
. T

Al DI

™~ N U e i
Q It _would.bsTapproximitely thrée td seven;
would that be fair to state?

A That would be fair to state.

Q This is based on what?

A The condition of the body, the extent of
deterloration. _

Q Did you perform an autopsy, that 1s, a

post-umortem examination on this body?

A Yes. I exanined the body both externally
and internally.

Q For what cause?

A To document the findings, to determine the
causs of death.

Q In doing that, I tske it, you prepared

a report; is that correct?

A Yes, I did.

Q Do you have that report before you?
A It is here with me,

Q Would you take that out for a momant.

By reférring to your autopsy report also zlong with that,
did you make some charts concerning wounds that you found
on the body?

A Yes, I did.

Q ¥What did you deteranine the cause of death
to be?

. CieloDrive.coOmARCHIVES



107

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

A I ascribed the cause of death to a stab
wound to the chest.
Q In performing your examination, Doctor,

did you find more than one wound?

A Yes,
Q How many did you find sltogether?
A Five wounasL_i;"",/fZSEEZEIEZEQ;;;Q;;;;tzy

- ¢

T e ottt _,,Q .
coples of originals that you have in your file of the

I have here some copies which appear to be

sketches that have been made hers concerning this matter,

This 1is the same file numnber, is it not?

A Our file number 1s 698448, and that
corresponds.
' Q These three are copies of ongs that you

have in your file with the exception of that portion that
has been cireled in ink: is that correct?

A Yes, it is.

MRe ROSS: Your Honor, I would like to have these
coples marked a3 follows: First, the copy showinz the
side porticn of a human figure, thoss just identified by
Dr, Katsuyama, and the next one will be Exhibit No. 12,

THE COURT: The one you have in your hand is the
head., '

#Re ROSS: A sids portion of the head.

THE COURT: Both sides, isn't 1t? .
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MR. ROSS: Yes, both sgidss.

THE COURT: All right, what I meant, is you are
offering that one sheet as ons exhibit?

MR. ROSS: That is correct:

THE COURT: That 1s No, 127

THE CLERK: Yese Are you marking them, Mr. Ross?

MRo ROSS: TYes, I am.

The next one shows a front portion of the
body.

THE COURT: That 1s a whole human body.

MR. ROS5: That would be No. 13.

THE COURT: No. 13.

HR. ROSS5: And ths final one of this series shous
the rib caze, No. 14.

. THE COURT: No. 14 is the ridb cage.
BY MR. ROSS:

Q Doctor, a momsnt ago, you stated that you
found five wounds which you considered to be stab wounds;
is that corract?

A Yes, I did,

.Q Doctor, let's take them ipﬁthe order that
you héve them listed 1n ygggﬁgggog;#g, re.

As far as number one\s concerned, would

you describe that for the'gﬁ;§fmﬁfgase?

A It is on the left side of the scalp, just
to the left side of the mid-line, was*23§%8225222§;7323
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inch to the left and approximately one and ona half inches
in length.

Q I show you here the exhibit that we have
marked as No, 12, and I have a circle around here in
number cne. I have gone over these with you before. Is
that the number one wound that we have talked about?

A Yes, it is.

Q Also, this wound is dap ¢ted on Exhibit 13,

the front portion of the body. We have a number one gnd

a ¢ircle up therc.

A Yes, sir, it is. —

Q Is this a desep wound, sugg;fiqial viour:d,,
or what? g h

A Superficinl wound. It does not penetrate

through the scalp, and 1t did not leave any evidence on
the bony portion of the skull.

Q Is this considered to be & fatal or non-
-M
fatal wound? g
£
A I would not conslder it to be fatal.
;::‘__4,,. -_..._-r.-vf-,:-.,_.:,.__m o . .
Q Let's skip—over wound nuaber two for just

S BV £

e

a moment and o on fo numbgr throe./)Would you deseribe

that for us? £
A Three and one inchSé from the top of the
head. It was about five eizhths of an inch in lentth.
.—._.,,,__M
It was behind thz upper portion of the rirght ear, and it

i e

was going somswhat backward.

¢
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Q@  This is the one that we have the circle
around here as number three on Exhibit No. 127

A That is number three, yes.

Q Is that what you consider fatal or a

superficial wound, or what?

A A superficial wound,
Q Let's go to wound numbeX¥ two {ghat I have

there. Would you dgsoribs-that.fof i

sy e
i, S g

. A T P %
Py t was on theAleft slde of the Tzcew—It%
gtérted‘gggewheres over the jawbone. It angled toward %%i
e ear, the upper portion. It actually partially cut, %
n fact, almost completely -~ cut through the upper portion%
of ﬁhe ear. This was approximately five inches in length.
It exposes the deeper structures in the tissues underneath

the skin itself, It went dovnward, inward, but it did not

£0 into the cavity of the mouth,

T, X . P s "j
R e adiy Py ST RPN Qe e ¥
Q™ “Is that the ons depicted oﬁ"gggibit there

that we have before you, that is No., 127
A Yes, that is depicted as number two.
Q That is the one that has the circle around
that says number two?
A Yes.
How deep did this particular wound zo?

A It was one inch in maximum depth by my

probinz.

Q In this one inch in the maxiwmum depth that

T ] ' —
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you have indicated on thers, would this have cut any
nunber of the capillaries or arteries or anything of that

natura?

A A certain number of blood vessels would
w@;ﬁ“’ %‘m%&ww(wmwhmw» ™

hava been cut in this particular e erod. Host of them would

N g

TAd i
i,

be relatively small, Thers may ba ons or two a little bit

larger. T

Q When this type of wound was inflicted,
if you could tell, would there have been aﬁy spurting of
blood?

A Possibly.

Q Was this particular wound considered to

be fatal or non-fatal, or what?

A I considsred that possibly fatale
ik i

Q By that, how did you L arrive at that conclu-
sion?

A If it was not treated, if the wound itself

/ﬁ-—-:«}'*m&;"'
was not closed, if" t%e blcndin, tnat would;have resulted
f\ ... s, S N et 2

was nét conurolled a person could conceivably blead to

PR il M A
—un e, i o

death” because “of this parulcular wound, T ——

Q -””““ESGT”IE’;£ere was nothing done to take care
of it, that 18, no pressure applied or something of that
nature, how long would it have taken for a person to blsad
to death?

A If the blesding did not stop by itself,
if j¢ continusd without the blood clotting and stopping the
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bleeding by itself, it probably would have taken half an

hour to a number of hours.

'(

'_...r-u,,__‘

# e

. ““ff So, in other words, this could have stopped
\w“
by itself by a clottlng éVéﬂ“tﬁﬁurbm%here was nothing

else applied to it is that correct?

A“\““itwcoufdvpessibly;Eizgzoccurred.

Q Could you see from the wound whether or not

that had occurred?

_'

ﬂ;, ~4 The body W%E~EE,EEE§—E—§§gLB”°f decomposi-

tion, thatﬂi&wuoula»baﬁimpossible gg"?;ﬁII?"EEQE;T

P RO BE R T A s e

ff‘Q Did you obsarve.any evidence of any attemptes

."

sutug?n or closing of the wound in eny way?

wﬁgﬁﬁn‘A T dtd Fiot see any major @gterial -- vwhich
..,w-r»

P
izt WA g o,
iais R

I would consider a material attempt to stop the bleeding.

Mami i a
einer s, s

how=ver, witn thq body in suéh a statn”vf'decom3031tion,

it could have very eaoily been either involved in decompo-

EE
s LA NOp 2

_sition or I cqu%é;P§Zimzif?:E§:?zzxover Xed 1t nyself.
Q Did you see anything such as an attempt to

suture it up, any surzical thrsad, anything of that nature? |

A No, I did not.
Q Had it bean noted, would you have observed
any? £,f-\
-
Cﬁf \A If 1t was alaming enouzn for me to
T e P

imnedlately datect, I would “have noted it. On the other
M,ﬂ,—"'/’.‘.\—

hand, I was not_aware that this possibility existed at the

time of m;\;;;;IEEEEBBT\--___,.»~—’"
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Q Well, I understand that, and I am just
calling back in retrospect that if you had observed any,
you would have written it down. '

A Yes,

Q Now, let's go to wound number four, wﬁich
is depicted there in Exhibits No. 4 and 5. Wounds number
four and five which are shown, I believe, on Exhibits 13
and 14, are these the two that have been circled four and

five on each of these exhibits?

A Nnmbé;mfour and)five were on the anterior
s
chest.} Number four was higher than number five. Number
\v"‘“;:;_ ) ROSIOL. . S d
four &terdd the chest wall, actually, and the skin of the

chest in the midline. It appeared to have a slizht anzle
from the right to left. The uppermost portion of this
opening was 18~3/4 inches from the top of the head.

Q That would be the one that is depicted by

. the circle?

A ber four} and it was approximately one

and one half inches in length. ‘This pirtiteular-ene—wgs

-:--"”)

3 61 a1 X1 A g
relatively superEigig,. It showed a glaze mark on the

stefnum, the front portion of the sternum, but had not gone

g

beyond it into the chest space.
Q If I understand you, then, this one is
rizht in the middle of the chesst bone; is that rizht?
A Right in the niddle of the chest bone.
Q This did not penatrate into any of the
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A A moderate amount of force is necessarye. 5

Q@  Let's go on. This, I take it, you considﬁre
. . e . "”.4-
non-fatal? e

.
vital organs; is that corrsect?
fg Not within the rid cage itself. om%%\%%%
Q Did-dy penstrate or o into any part of the
S, x”ﬂ' """""
chest bone? e ’
A It had marked the outer portion of the
chest bone. IEk - |
Q Would this be a blow of sufficlent force, ,
or couldi you tell what had cqpsed'that?
A It could leave a mark there; on the other.
hand, it could have bean easy to, daflect, r&ther,
Obviousl¥y, it did not have sufficient force to enter the
bone tojany significant extent.
i Q Is the sternum, the bone that we are
Speakin% about, a thick bone, thin bone, or what?
' é A - It is G%Pro" maLaly-a.quarter-ef,an i:::mw@ﬁe

thick, It is fairly nard on both the outer and innsr
surface, and thare are spacas in batwean that contain
the marzow.

Q Does it take a rather stronz blow to j
penstrate 1t, or can a weak blow of an instrunent penstrate

it?

A Yes, I considerad on-fatal,

Q As to wound numéégiég?fz)is that the ons
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%
‘E

you have circled there on, the two’exhibits in the rib cage
N

on the front portion?

A Yes, it is,
Q Would you tell us what that is?
A This entered the chest 20-1/2 inches from

RIS AR e,

the top of the head, is approximatel?”fﬁ the ﬁiﬂline,
and was approximately one and one- half inches in length,.
It actually was more to the left than frqm the midline and

toward the left. It had entered the chest space disrupting

LT -
Tva e

the junction of the sixth and the seventh with the sternum,
The wound peneggzggdﬁjihvolved the peri-
éﬁiﬂ#ﬂ%‘w
cardial sac. Also, a knife had entered the right side of

2 cere ™

the heart befors and the postarior portlon of it, a septum

between the right s{de ar and the left side of the heart.

------------

The defect itself was approximauely one and one fourth

inches in length. T —
The sac around the heart was distended with

blood to its cépacity, and this wound I did consider fatal.

Q If I understand you, then, this wound went
into the chest about an inch and a half, or two inches,
from whera wound numbsr four was; is that correct?

A Approximately.

Q It penetrated into what 1s called the
pericardial sac, which is the sac surroundings the heart;
is that correct?

A Yes.
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Q It also went right inside one of the valves

~of the heart; is that correct?

A Not the valves, the side of the -- the

wall of the heart chamber.

Q The wall of the heart chamber?

A fes.

Q What did this cause?

A It caused hemorrhage or bleeding into the

sac of the heart,
Q This pericardial sac --
A The sac itself 1s a limited capacity. When

the sac fills up with blood, the heart itself is pumping

azainst 1tself, and because of this pumping against itself,

it can no longer function.

' Q How much blood did you find in there?
A I did not record the amount of blood.
Q Was the sac full?
A The sac was full.
Q In your opinion, how long would it have

taken from that wound, in the filling and so forth, to

cause death?

A A matter of minutes or even shorter.

Q It woﬁiafhave Eeéﬁfgfvery brief time?

A A very brief tinme. .

Q Doctor, is there any way of telling whether

or not any of thess five wounds that you described ware
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all caused at the same time or were inflicted over a period
of time? ‘
A In the condition of the body that it was
in, they all appeared to be within a very short interval
of tims. Conceivably, they could have all been within a
short period of time. ‘
By short period of time, it may have been

as long es_several hours, between the time of the injury

and the time of the examination of the body.

Q As to your examination of the decomposition
of the body, how would that afféct your opinion or conclu-
sion? ’

A I think I am getting a little confusad,
but there are certain changes that occur after injury.

It tzkes a certain amount of time for these changes to

appear.
Q But what type of changes do you mean?
A Scarring, healing, the healing process.
......... .o-'*"‘”_-.-_
Q Is thare any evidence of any healing

B o T ]

— T
process here on any of these —
\W“'

. A It would have bsen digfiEB}E_Eg_Effgégize
it with the amount of dacorpositiom—that was present.
/_‘—'\._

Q Did you note any? . —
A I did not note any evidence of healing.
Q Incidentally, wgg—gbmeone else present

at the time of the autopsy?
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A Yes, investizator Guenther and Whitley
from the Sheriif's Homlclide Division were present at the
autopsy.

. Q Then, I take it, you did the regular
routine examination of the rest of the body; is that .
corract? I |

A Yes, I did.

Q Did you find any other evidence as to
any pathology, so to speak, or cause of death?

A There was actually, additionally, some

bloed in the chest space, in the space around the lungs,

Q Yhat would that bs fron?
A From the same chest wounds.
Q Was any other part of the orzans or organism

affected in any way?

A Nothing dofinite that I could attribute to
other causes of death.

Q So the only causes of death that you have
indicated are thoss that you have told us about here today;
is that correct?

A Yes, that is.

Q As to tha wound that we are talking about
as the fatal wound, was the fatel wound in your opinion
numbﬁf;fii:i/ Would you check the report in there. Vhat is

the wiasv T number {ive?

A It appeared to be apprakiQQEsiz;iﬁe-fourth

CieloDrive.coOmARCHIVES



10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25

26

119

of an inch iﬁ maximum width,

Q ' iat about the incision itself? How long
vias it?

i A The opening itself was one and one half
inchos long.

Q So it would be fair to state that it was
caused by something a quarter of an inch wide and an inch
and a half long; is that correct?

A Inch and g half, yes.

Q The body was in a state of decomposition,
as you have said. Vould this affect your opinion any as to
the width of the wound?

A The opening could be slightly larger

because of the changes of dacomposition, Cal

Q Now, this particular one went through
somewhat of a hardsr structuré, the cartilaginous structure,

did it not, that is, number five?

A Yes.

Q Was there any chanze in that structuro
itself?

A No, not siznificant.

Q In other vords, had the skin on the outslds

portion of the body slipped somewhat?

A Yes.
Q What about this cartilazinous part?
A It appearsd to be approximately what it

- CieloDrive.cOmARCHIVES



10

1

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

120

would have been at the time of death.

Q This is where you measured this quarter by

one half; is that correct?

A This includss both,

Q Both entrances; is that éorrect?

A YTes.

Q Could you state, or do you know how deep

the penetration was that caused this number five?
A Only in general estimations beacause of the
decompositional changes angﬂphg heart being

>

a rioblle

structure within the heart sac, my Qstimation was betwsen
three to_five-inchss.,
.M'ae-zzwf,- cempmmes T

a] What type of instrument caused this, if

you could come to some conclusion?

A A knife-like instrument,

Q Knife-like?

A Heavy knife-like instrument.

Q This would be distinguished from something
which is like -~

A A pipe.

Q | Yes, somsthing with a different type of

cutting edze on it; 1s that correct?
A Yes,
Q Thank you very niuch, Doctor.
MRe. ROSS: You may eross-sxamine.

MRe. SALTER: It is 3:00 o'clock. May we have a
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recess before cross-examination?
THE COURT: Yes,
(Short reczss.)
MR. ROSS: I do have one more area of inquiry very
briefly. '
I have in my hand, your Honor, a knife

with a bird of some kind on it and a blade with a noteh -

on it. May this be marked as Exhibit No. 15 for identifi-~
cation?

THZ COURT: It will be so marked.

BY MR. ROSS: '

Q Doctor, I show you here the exhibit that
we have marked as No. 15 for identification. You have
seen that before; 1s that correct?

A If I believe, ¥r, Whitley showed 1t to me.
It might have been !Mr. Guenther.

Q Also, I showed it to you a few minutes

ago durinz the recess.

A . Yes.,

Q _ We measured the knife: is that correct?
A I will measure it again.

Q Now, you have jJust measured it again., Is

this knife compatible with havin; caused the wound that we
are speaking of, that is, number five?

A It could have,

Q What about the other ones? Is thers also
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o
A The other smaliér wounds could have besn

i
P

caused, as I,meﬂtioned, slr, not measurablv on the pther
oneo.‘_gggpgx;fgurmgguld also have been causzd by {it.

Q - Thank you, Doctox.

MRe ROSS: No further quostions.

CROSS-EXAMINATION
BY MRle SALTER:
Q Vhen you say it Fould have bean caused by
it, likewise, on the other side of the coin, it mizht not
have bgan caused by it?

A If the knife were being used, yes.
e
Dr. Katsuyama, calling your attsntion to

.@"“"s g i g d T

T

wiﬁp nuabar two?'whlch Is tha one on the left gide of th

P
TRy R s SR ST SR DA S Ty e g T -.-,zrc“

chgek wound, afers you able to doterming whabher any major

T LT

1§ &ere cut as_g result of wound number two?
-Kaaw- e

blood Qeas

Jr’//Lw I could not find any major ve sals. I

racall tryinz to see *f’f\EEEIH""'——_’—N—"

oA il
]’é e A S S

Q__”_ If no major blood vesssals wars cut as 2

result of the wound to number two, then 1s it your opini

that uound ﬂumber two would not have besn fatal?

‘;Q“
5

Pl If the bleadin" would have bean stoppzi.

S e

Lo "\_‘_“_ /
I feel that a certain amount of bleedins would occur Irc

L T, e R FICIFEIRPRPE

a wound of that natufs, It is just the question of how
fomem e M’M%ﬁhw“’um\w

much bleeding.
““"'—.‘——%\
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—
Q It would be difficult to determine?

A Yes, it would be difficult to determine.

Q If there were no-major blood vessels cut

T bt das

and there was nothingﬂggggwggﬂghe_wqund to take care of it,
ol B TR

do you think that” the Persvn-who received that wound would
Pty LS

‘.a'

bleed to death fron “that wound?

=~ Wh There ;;\\\_oqsibility
*L\\) o i )

There is a possibility?

> s,
P it e,

’ﬁ§Q& ﬁﬁf Yes.

You wouldn't say that is about as far as

it

Cand ‘*“.m.’

Ww
3ou an go as far as a possibility; 13”Z§:§“23?r§c

o

W’““-\
\,Q///”—Egﬂzgat possibility came to pass, how long

would it take that psrson to bleed to death, if you can
tell?

: ’j A Anywheres up to several hours.
'\; Q Would it be two or three days if there was
R ) 2 PN 3 PP Lot

no major blood veﬁsels cut?
"*b,.

-u..,ﬁ:

A . It would tave_guite a long while for a

i ,..,.',.-«s:-rﬂf
._.ar!‘a-‘

suffikbient a,ount of blood to ba lost,
C?«ﬁy%*”*“Q = z\So tﬂgghEBEld g0 into two or three days?

S e o S RIS
A ;t could _vossibly.
Q If there was & cut, and even assuming one

or two major blood vessels were severed, which you wergn't
= g e R s g

able to obsnrv:\EEE-assgﬁ:Eﬁggg; there were sSome as a result

e

of this cut wound number two, and yet thers was something
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. done to stop the bleeding, some taking care of the wound,

oW long would a person live as a result of that wound?

j%‘ If the bleedinz w3s controlled, and it is

jus é matter of minutes, than thié“ﬁvﬁiﬁ“ﬁ”%‘even be

T - tayer s P - ————

considerad fatal.
N
Q You weren't able to tell because of ths

condition of the body whather or not there head been sone

clotting or any attempt to stop the bleeding; is that
corract?

A?%\;:@
Q mé?&fgg;ﬂaiixugéngz;fron what _you observed

Dried L, TN

that the number two wound could have occurred, let’s say,

as much as two days pr o he-nunber fiyd/wound in the

chest? J o p
T ‘" AA«Q
A~ Ak - It is very possible. Wﬂ7f
uat 2FaY

You mention d uoneuhins about the condition

of the skin slipping; is that correct?

A There was extensive decompositional changes

in certain area of the skin that wars actually stripping,

psaling,
Q - If thers had baen. gome type of a tape, 2
tape bandage, placadﬁgaugggmskin sither near the number two

W

wound or anywhere on EEE’§pin, would it be in all likelihood

to have fallen off because of this dacomrosition?
A It could very easily have slipped off.
Q Also, did you find soms ethanol in the
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blood, as far as you know? By ethanol, we mean alcohol;
is that correct? |

A The blood was decomposed, but there was
approximately 0.8 per cent alcohol in the sample.

Q In other words, there was alcohol in the
blood at that time?

A There was alcohol.

MR. SALTER: I have no further questlons.

MRe ROSS: I just have two.

REDIRECT EXAMINATION
BY MR. ROSS:

Q Did you find any taps on the body itself?
A No, I did not.

: Q What does the term autolysis mean?
A Autolysis means the self disintezration

of the body and its parts after death.
Q Does autolysis of the blood create ethanol?
A It is & combination of autolysis and
bacterial action.
Q This 0.8 ethanol in the blood could have

been causad by the autolysis process?

A Part of it, yes.
Q How much would it have caused; do you know?
A It could havs been entirely due to the

autolynic decomposition; on the other hand, maybe only half
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Q There is no way of telling, In other words,
the ethanol could bs self generated or in part by
autolyzation?

A Yes.

MRe ROSS: I have nothing further.

- MRe. SALTER: No further questions,

THE COURT: Thank you, Doctor,

MR. R0OSS: Your Honor, these other exhibits, with
the exception of ths knife, Ho. 15, the last three exhiblts,
13, 14, and 15, I weuld offer into evidence at this time.

THE COURT: They will be racelved.

MRe ROSS;, I call Dasputy Fraser.

!

(TESTINONY OF JA¥ES K, FRASER)

JAMES K. FRASER,
called as a witness by and on behalf of the People, having
been first duly sworn, was examined and testified as follows
THE CLERK: Raise your rizht hand, please.

You do solemnly swear that thse testimony
you may give in the cause now pending before this Court
ghall be the truth, the whole truth, and nothing but the
truth, so help you God?

THE WITHESS: 1 doe.

THE CLERK: Be seated and state your name, please.
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THE WITKES5S: James K. Fraser, F-r-a-g-e-r.

DIRECT EXAMINATION
BY MR, ROSS:

Q "hat is your occupation?

A Examiner of questioned documents for Los Angeles
County Sheriff's Scientifizmgérviées ﬁureau.

i, SN

Q Is that sergeant?

A Yes. |

Q Sexgeant, how long have you been engaged in that
activity?

A For approximately two years.

Q What are your primary duties in that connection?

A The examination of questioned documents and hand-

writing comparisons.

Q What sort of training did you receive for that?

A My training was under the supervision of
Herbert L. Campbell, the departmental éocumant examiner.

I examinéd cases, in addition for the Sheriff's
Department, also for 37 other police agencies -~ the Federal
Government, State of California, and other county agencies,
and at the request of various local courts.

During this time, I have examined over 3,800 cases
involving arproximately 30,000 documants.

Q This has been for the purpose of the authenticity

or writing; is that correct?
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A That is correct,
Q Have you testified before in court here in

Los Angeles on any occasions as an expert in that field?

A Yes, both Municipal and Superior Courts.
Q Did you do any comparisons in this case?
A I dia.

ﬂ,wgzwgz Sergeant, I show you the exhibit that we have .
W Ay PRI & ser i unn b

marked here as People's No. 8€ commonly known as a; pink sl
M—-——}

and direct your attention to the rear portion theféof, to
the signature of Gary Hinman. Eave you seen that before?
A Yes, sir.
] Do you recall when you saw it?
2 Yes, November 13, at approximately 12:30 p.nm.

Q That was in my office here in Santa Monica?

\7i3;§ It was.
éé;f“w hQ At that time did you also see some other docu-

ments uhat I have here as a group, incTUding‘KEE:,appears

A, rfﬁ’hﬂn:_.umtm-u,,i PSIENE
P "r # s s e
to be aiﬁraxfic tlcxet and a contract of sala .and, it loocks
= e e :":“‘.Arn.,rxv SEENA S ;-J

like, ano;her'work order contract of sale?
N ey

S . - e

A Yes, I d4did.,
es 14

Q I direct your attention to the portion with the

nane of Gary Hinman. Did you do an examination with thosa
vwritings of these exemplars I have just talked about, the
tickets and the contracts, with the rear portion of the pink
slip there?

A Yes, I did.
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. Q Did you form any opinion as to the similarity of
the writing?

A I dia.

% Q What i1s that opinion?
-g' i
‘;éﬁﬁfi:D In my opinion, the name Gary Allan Hinnan appear-
\—f;—\_. & TR ‘a-t-am
ing on the back of@wsgple“ 5.8 was made by the same person
~— S R RS RS T e m*%,_w«m» .

n d Gar A, d ents,

that sig ed Ga {__’ﬁgiggggﬂaiéggﬁgg ocuments

Q Thank you, sir,

,gi ROSS: ©XNo further guestions.

f I May it be stipulated, Counsel, that the documents that
the sergeant was‘réi&ggx“fmgm, as Ay as eRSHPIEYE E%e con-

e T

\ N”Mﬂmkr@;,"m- D4 T e Ry, S S e -
cern““i_ﬁEEENSOCLments that were found in” tqe home of
""""hr..._ AT TR T 0 o . 3 " |
Gary Hinman?
il ALY S

MR, SALTER: So stipulated.

THE COURT: Very well.

MR. ROSS: Do you have any questions?
HMR. SALTER: I have no questions,

THE COURT: Thank you. You are excused.
1'R. RO

9s]

S: Mr. Turney.

1

THE CLERK: Raise your right hand, please.

You do solemnly swear that the testimony you may give
and the cause now pending before this Court shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so help
you Cod?

THE WITNESS: 1 do,

THE CLERK: Please be ssated and state your name.
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; .
THE WITNESS: Francis G, Turney, T-u-r-n-e-y.

DIRECT EXAMINATION
BY MR, ROSS:
Q Mr. Turney, what is your occupation?

A I am a criminalistm@mployed by the Los Angeles

OV

County Sheriff's Laboratories. O

S el

Q How long ﬁave you been so employed?

A For approximately eight years.

Q What are your duties in that capacity?

2 I am supervisor in charge of the physical evidenc
section, where the physical evidence is examined for burglar
homicide, and other than chemical analyses of narcotics,
blood alcohols.

0 What training do you have for that?

A I have a bachelor's degree from the University of

Redlands, with aﬁgzigf;ii~iiiTiStry. I was emploved by

—

San Bernardino for 10 years as an analyst. I was employed
by thedakutt Industry for approximately 10 years as a
research chemist.

Since coming with Los Angeles County, I have bsen unds
the diraction of the head criminalist in the procedures of
blood anzalysis, as well as biological f£luid analysis, physi-
cal comparison of two marks, glass comparison.

I have also had approximately 13 units of graduate

study at California State College at Los Anqgeles in
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criminalistics.

Q You have testified in court as an expert in that
field on numerous occasions here in Los Angeles?

A Yes, I have.

Q Did you make some analysis of human blood in this

A Yes, I did.

Q Do you have a report with you to refresh your
recollection?

A Yes, I do.

Q Did you go out to a location at 964 01d Topanga
Los Angeles County here? .

A Yes, I did.
When did you go out there?
August 7, 1969.

Did you make some analysis there for blood?

» O » DO

Yes, I diad,

MR. ROSS: Your Honor; I have here several other
objects which I would like to have marked at this time.

THE COURT: Very well.

MR. ROSS: The next 1s a photograph of the interior
portion of the house,

THE COURT: Why don't you just mark those with the
next sequence of numbers, and then we will identify them.

MR, ROSS: All right, sir. The next colored photograr

with be No. 16.
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The next is another interior portion of the house

marked No. 17.

The next is what appears to be a kitchen. It will be

narked No., 18,

The next is a black polo shirt with a pocket in it.
It would be No. 19,

Finally, ¥Wo. 20 would be a pair of Levis,

THE COURT: 1Including a wide belt.

MR. ROSS: Yes,

Q I show you the three colored photographe that we
have just marked as Exhibits 16, 17, and 18 along with
Exhibilt ¥o. 11, which has been previously marked and receiv:
I show you these four photocraphs and ask do those scenes
appear familiar to you?

A Yes, sir,

Q Is that the interior portion of the house that we
are speaking of?

A Yes, it is.

Q DicG you make an examination there for blocd at
that location?

A Yes, I did.

Q What was the result of that examination?

A Ve will start in the living room. There was some

TVaa, oy S
e e T Tt R € B S

writing on the wall which I determined to be blood.

Q Is that the Q&iﬁinq wﬁfﬁgﬁgg;g“~h~11tlcal piggy"
there?

CieloDrive.coOmARCHIVES



10

11

12

13

14

15

16

17 |

18

19

20

21

22

23

25

26

13:

A That is correct, and a simulated hand print.
Q Was all of that writing in blood?

A I think I just checked part of one letter, and

e Rt

f—

it all looked the same, and it was “211 blood.

- Q | It all appeared to be blood?
A Yes,
Q What kind of an examination did you perform?
A A benzidine test for blood.
Q What does that constitute?
A It is a test for enzymes which is in blood. The

oxidization of the benzidine in the presence of peroxide
forms a gluccse.

Q This is positive, so to speak, for blood?

A It is not altogether specific, but pretty specifi

THE COURT: Well, in your opinion, 1s what you found
blood? . '

THE WITNESS: 1In my opinion, it was blood.

THE COURT: That is, the writlnc on the wall,

So we will have it straight, this is Exhibit 16?2

THE WITHESS: I also found some blood on the corner of
a table in the same room which is not in any of these
photographs.

I found blood in the hallway which was between the

__/‘/'—’\__\\\ ’/—\“
living room and the kitchen; also the bathroom, or entrance
W

- /ﬁ, S5 ..—-,a..f‘n-w—f“ ¥,
ont;\IE:‘;;E\Ehere was blood spots. There were stairs thers

O Mwmv..‘\}b /-/ -
blood spots on the stairs and in the halIway.
S e e e e et o P e e \ o
- \/______ ""““.":;‘_’-‘-1. _7‘;_“,_;’-&"-;;: ""W
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In the kitchen I found numerxous spattcrinvs of blood

on the wall _the ceillno,»ang on the fleor.
P e e e

Q Is this the scene in Exhibit No. ll, the kitchen?
A This is one end of the kitchen. Most of the
blood was at the other end of the kitchen.

This would be along a wall, was it?

There was some blood on the refrigerator, which
[ M"’”*MMW,,_.,W*“""

is shown on this picture. It was cn the probhably west wall,

m\"mw""’;“w T T e w‘%
the north wall, and,on the ceiling, and the spots wére such
= SR, “*WN""'%L_
e,

that tne eared to have been thrown there Ly “Bome-parson-

Z oPP Sarec 2. Y PRLARQ

T eraam

%MMM- . _
fllnging their hund or swinging an instrument Wit Bleca~sn-

uﬂwﬂfns A‘j*—tdw AT S a_m%
"

""’-u...,.uw wart

it ."

Q Sort of a spray-like?
A Yes,

Did you check in the bathroom itself?

fﬁ¥ﬁr Yes, and my recollection is we did not find any

R i M R e T
s R e R T R e S L 03,

STl 4 IR

blool in tha bathroom,
anﬂ Mg e

Q It was on the hallway portion, outside the bath-
room; is that corrsct? “F -
A Yes.
.9 How far across the ceiling did this spattering
\
of blecod go?

2 23 I recall, they were kind of generally clear

Raan T MR VY

—+ across the caillnw.

T T e St
MR. ROSS: I have another two photographs. One is a

colorsd photograph showing the interior of the house and a
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table. May that be No, 21?

THE COURT: It will be 21.

MR. ROSS: &And the next is a small black and white
photo showing what appears to be a kitchen area, May that
be No. 22? |

THE COURT: Very wall,

MR. ROSS: Let me withdraw No. 21. The one I actually
need is already in evidence as Exhibit No. 3. So we will
make the small black and white one No. 21.

THE COURT: All right, 1e§'s change it.

BY MR, ROSS:
Q I show you what has been marked earlier as

Exhibit 3. 1Is thatwthe“tab&emyﬁﬁmﬁ?g_spgaking of where you

found th blood? _,ﬂww:»wmmﬁﬁwmﬂﬁﬁfﬁﬁ
- A That'ie correct.
Q@ Was this also spattering or was this larger

i . ~

gplotches, or what?

A f I remember, it was kind of a smear along one
edge and kind of going underneath the edge, not on top, but
close to the corner.

- Q In the picture that we have here, Exhibit No.. 16,
which appears as an outline of a body, is that blood on the
carpset there?

S .
A Rs I recall, I didén't even check it. I was told

that was where the body was lying.

Q Did it appear to be blood?
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A If appeared to be blcod, yes. There was no
reason to confirm it.

MR, ROSS: Here is an exhibit to be marked 21 for
identificetion, It is called a reverse photograph.

Q Is that the interior of the kitchen we are speak-

ing of?
A Yes.,
Q Does that indicate the area we are taling about

where blood spatters were?
A Yes. You say this is 20 --
o 21,
A This is backwards, Yes, this was actually on ths

other side, and the gpattering was along -- somewhare on the
e 5 e ;_ur;’t
draver fronts. There 1§ & corner at the cabinet. There was
- e
iy RN
some on the back wall “above the gink, and then it went up
"““wm-r:-.m-nM
and across the ceiling.
*mmnw-"“"M
Q Across what would be the top upper portion of the

photogzraph?
A Yes,
Q Sir, 4id you also perform a chemical examination

on the two items of clothing that we have marked here, the
shirt and the Levis, Exhibits 19 and 207

A Counsel, I did not get the numbers. Are the
Levis 19 or 20?

Q The shirt was 19; the Levis are 20.

A Yes, I did.
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Q Did you mark these with your initials and confirp
that?

A Yes, I did., On the tag my initials are -- here
is the tag. It says "Towncraft" on that, and my initials
are Just above the label Towncraft,

Q That is the way you marked the Levis?

A Yes. On the Levis I put the laboratory veceipt
number 13606 and my initials.

Q Where did you get these two items of clothing?

A They were given to me by either Sergeant Whitley

or Sargeant Guenther on the same day he was out at the

location,

Q bid you perform a chemical examination for blocd
on these items? = %%%m“ﬂmhh-w“”m,,,-”’)b

A Yes.

Q Did you find any?
P S

A Yes, I did.

Q Vhere was that?

A

I have to refer to my notes.

Q You may use youxr report to refresh your recollec-
tion if it 1s necessary.
= b —
i A It was on-the right leg of the bhlue jeans and on

B

the front at ths bottom, and the richt sleesve ofjthe T-shirt
Mw/

Q It wo&fﬂ be on the right leg of the blue jeans
down here where I am pointing to; is that correct?

A I don't remember. I would have to look to sesz
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exactly where,
Q Go ahead.
A If I remember, it was found toward the bottom

part, these stains in the bottom,

Q. Those are stains or dirt marks; is that correct?
A Yes. |

Q Whereabouts on the shirt was that?

A The notes indicate the lower front and the right

sleeve. There were just traces so that I didn't cut the
garmznts, and it is rather hard to tell exactly.
These were just small traces?

Q
?%j?f ) -1 Dy
m -~

‘fw”'Q: Was there enough for typing of bhlood?

4."’ WM s,
A There was just enough to determine that it was
blood. T mesmrsewen T Y B

b And it was in fact blood?
_.../

N R PRSI

A Yes.,
Q Thank you,

MR. ROSS: I have no further questions.

CROSS-EXAMINATION
BY YR, SALTER:
w1
ﬁﬁ 1.0 You also examined, I take it, People's 15, which
is this knife, . I R e N

i R BT

A Yes, I did. \

AR 3 i

Q You examined that for blood?

R .
RSB AT STITE
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Yes, I did.

Did you find any traces of blood on the knife?
Wmu : e e

I ANOQ \
e -

You examined soma boots also?

WM M - l
Yes, I did. “

MPriSimin sas; VR oy,

D%émxggwfind any traceﬁﬂgfpglgoa on the boots?

N T oy

Here is what appears to ke a scabbard. Dié you

T

e

examineufhat for blood?

R T R e aa i s

A  Ygs,.J did.
& 9:‘-6. Ay
ST, -;}'
ﬁgéﬁgﬁg Did you £find traces of blood on the scabbard?

é? mj:y padpl [

. No.

REDIRECT EXAMINATION
BY MR. ROSS:

Q If blood is washed off of an instrument or run
into water or wiped¢ off of an instrument, such as the knife,
would it appear, then, on your test?

A It would be very possible to remove all the blood
with a thorough washing so that it could not be found.

MR. R0SS: I have no further guestions.
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RECROSS-EXAMINATION

BY MR QALTT‘R'
SQ. Ej* What about a s@abbazd? Do _you think that blood

be removed on titstyns of a scabbard?

A__ Mo, it.could not. If there was blood on that, I
3 - tn e o SAEE
n%ﬁ,think you would be able to remove it. e

f ) . -——‘~—-»—‘}I'¥v—ﬁ?‘l o TR AR AR DR
" T DERE SR F D YRR
A AN P

So 1f there were blood on the knife and you put

8 #’gzife on the scabbard, there would be some blood?
: g e
2 b"x‘A Yes. ,

——— > \

‘*—””’6'4‘ There are some little creases around the knife.

Wouldn't it be a little difficult to wash blood off of this
tvpe of knife with these little creases and stuff?

A It is a pretty tight knife. I would say that it
would be quite easy to remove all the blood from this knife.

Q Just by washing, you think?

A A thorough washing; mavbe scrubbing it with a
brush to insure that you get it off.

Q What kind of a brush would you have to use?

A A fingernail brush or comb cleaning brush that
people have.

MR, SALTCP: I have no further questions.

MR. ROSS: 1MNothing further of this witness.

THE COURT: Thank wvou. You may step doﬁn.

MR, RO3S: Your Honor, we can save considerable length

of time if we can have a conference in chambers with the

CieloDrive.coOmARCHIVES



10

11

12

.13

14

15

16

17

18

19

20

21

23

24

25

26

defendant and the reporter for about five minutes,

THE COURT: Well, you might as well take a short
recess, ladies and gentlemen,

At this time we will go into chambers until you are
called. |

(Whereupon the following proceedings were had in
chambers outside the presence and hearing of the jury.)

MR. ROSS: The next witness that I have will bs one of
the officers who will testify to, number one, the scene and
number two, certain statements that were made by the
defendant; Of course, this requires, then, an out-of-court
hearing that we had earlier, and I had talked to Mr. Salter,
and if it is agreeable, then we can submit it on the previom
testimony that we had at the 1538.5 hearing. I went intc if
at that time because I wasn't quite sure whether or not it
was proper at that time or proper at this time, or both,

So if you recall the hearing that we had on that wher:
the officer Whitley testified --

MR. SALTER: That was where the officer testified tha:

he had given Mr. Beausoleil hig rights, and Mr. Beausoleil

got up and saild he asked for an attorney,-and the officer

AR e e +

said he didn't ask for an attorney, and thera.was an issue
o e Eoprame Y T

Uy N At g,

of fact that the Court had to decide upon, and unless I
thought the Court decided differently, I see no reason for
repeating it. It will be the same testimony on both sides.

We will stipulate that that.testimony, as far as both
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sides are cohcerned, is now being brought before this Court
as to the admissibility of the statements, but I am objectir
that he was not given an attorney when he asked for an
attorney. So it is a question of law really more than a
question of fact. |

THE COURT: At this point we have the statement of
Officer Humphrey, that he read the rights out at the scene.
We have the further testimony of another officer.

Who was that other officer?

MR. ROSS: Sergeant Whitley, that he read the rights.

MR. SALTER: And we _also.have the testimony of

B i

Mr. Beausoleil, that he asked for an attorney and he was

P E st by A e e e s Sy KT RAEE

not given an attorney; and as I. recall, Officer Whitley sai:

e

he didn't ask for an attorney so that there is a conflict o

testimony.

St it ERAA v ™ .
o s S TS ST

MR, ROSS: Yes, and he stated tha only time he asked

~aaine

about an attorney was at a time way at the end of the con-

Radt et SR TN
i L LS O ) Stz s gt Ay AT

vercsation when the part about two girls was mentioned. So
_..--—'""'"‘

[
T i g PUNDURDRE L Lot

we would now at thi° time submit this testiwony and the

s
o R i At 7 ey e ey B

.....
I LTV e

of those statemnnts.

THE "COURT: T will rule that they are admissible.

MR. FOSS: I can proceed with the rest of the officer

MR, SALTER: Is the Court's ruling hased on the con-
sideration of both Mr, Beausoleil and Officer Vhitley?

TEE COURT: Yes.,
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MR. ROSS: Okay.
(Whereupon the following proceedings were had in open

court within the presence and hearing of the jury.)

PAUL J. WHITLEY,
called as a wltness by and on behalf of the People, having
beaen previously duly sworn, was examined and testified
further, as follows:
THE COURT: W#ill you take the stand. You are still

under oath.

DIRECT EXAMIHNATION
BY MR. ROSS:
0 Sir, I remind you, as the Court just did a moment
ago, that you testified earlier here today and that you are
.6till under ocath in this case.

Would you restate your name, please,

A Paul J. Whitley, W-h-i-t-l-e-y.
Q Once again, what is your occupation?
A Detective Sergeant for Los Angeles County

Sheriff's 0ffice, Homicide Brueau,

Q You are one of the officers assigned to the
investigation of this case; is that correct?

A Yes,

Q Directing your attention to the late evening hourd

of the 31st of July of this year, did you raceive a call to
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9640 Topanga?

A

Q
A
Q
A
Q
A
Q
A

0 ¥ O

A

Yes, I dia.

That is in Los Angeles County in the Topanga arss
Yes.,

Did you go with anyone else?

Yes, I did.

With whom did you go there?

Detective Charles Guenther.

What time did you arrive at that location?

At approximately 10:00 p.m. on the night of the

Did you see some other people there at that time?
Yes, I did.
Who was that?

There were three young men there, one of whom was

the witness, Mr. Irwin, that testified, and Deputy Piet was

there and his partner.

Q

ol o L

>

Did you go inside the residence location there?
Yes; I did.

Who else went in with you at that time?

Deputy Charles Guenther.

Did you find a dead body in there?

Yes, I d4id,

Where was that located inside the house?

The body was in the living room, wi%b g&e head
B T

up against the north wall, lying on its back, with the arms

s g me i L e
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extended outward. He was dressed in a T-shirt and a pair of
Levis and white Jockey shorts.
Q Did he have anything covering him?

A Yes, he Eggﬂgﬂg;aenwbéaﬂkaf up _approximately

chest high. There wag,also & pillow off to the left side

W,

of the face, leaning up against the face, and a crumpled
*gxm_;‘_a%.ﬁﬁff

white sheet off to the right of the face, up against the
wall. e

MR. ROSS: Your Honor, I have a pictﬁre here. It is
approximately four by five in size, showing a person lying
on the floor.

May this be marked as Exhibit No. 22 for identificatic

THE COURT: Very well.
BY MR. ROSS:

Q I show you the exhibit that has been marked
No. 22, this black and éhite'photograph. What does that
depict?

A This is how I vie#ed the bedy when I first arrive

Q It éoes not have a bianket on it?

A That is correct. I moved the body off to examine
it, to determine -~

THE COURT: You mean, the blanket?

THE WITNESS: I mean, the blanket off the body to
determine what thea cause of death was.

BY MR, ROSS:

Q How far was the blanket from the body?
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A It was approx1mate1y just below the shoulders.
Q Just a couple of lnches below the ch1n°
A Yes,

Did you observe any wounds on the body?

At that time I was not sure whether they were
s e
wounds or not. There were numerous maggots and beetles

_p‘_*-w:e;a-m—?*r‘ . P, g iRt

eating on the body, and the body flulds had moved in to
?)"' ¥

Rl

what were later determined to be knlfe wounds and had caused

w*s LR SEAE D e

fSRT MIAT R Y TR PPONTE

the water fluid to rise above, which the beetles were moving
jiotentin Bl
into. It was hard to determine the death.
R
Q Did you subsequently determine whether there were

stab wounds there in the body?

A Not at this time.

o] Viewing the location that you are talking about,
on the chest where all this was, was that portion of the
body covered?

A Yes.

Q Was an ID technician and Deputy White called
out there at that time? ‘

A Not at that time.

Q When was he called?

A That was later. I called for the coroner's offic
and a deputy coroner came to the location and made an exam-

e —
ination of the body; and he also felt, as I did, that we

couldn't determine anyth*ng in the house and that we were
O

RS A ca 2> lobd

i Vi i T (2’

going to have to remove the victim to the morgue.
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Q Was he then removed to the morgue?

A Yes, he was,

Q At the time you made an examination of the body,
did you find any type of thread or suturing material up nea:
the head or face part of the body?

A No.

Q Did you find any tape on any portion of the body7

A No. .

Q Did you observe a wound on the upper left-hand
portion of the ear and the face.of the body?

A Yés.

Q I show you these exhibits that we hava previousl:
marked, specifically Exhibit No. 8, which you have already
referred to here., Excuse me, it is not Ko. 8.

' MR. SALTER: It says 8.

MR. ROSS: That was marked at the preliminary hearing.
That is No. 22, I am sorry, Exhibit 22,

THE COURT: Do you remember leaving that tag on it?

MR, ROSS: That is just a preliminary hearing tag.

THE COURT: Let us get rid of it., Ve don't need it
any rore.

BY MR. ROSS:

Q Was the body in that condition, other than the

blanket on it, when you saw it?

A Would you be more specific.

Q Well, were the trousers on, as they appear therc’
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A Yes, they were exactly like that.
Q Did you find anything in the trousers themselves?
a Yes. In the right_pocket of the trousers, the

wallet was sticking-suds
T :w"ﬁ‘wq-.

Q Did you remove that wallet?

v

TEway e
L]

Sl L T
ST,
T Bk,
v,
e

aes.,

Yes, I did.

Did it have some identification things in it?
Yes, it did.

Who was that for?

For Gary 2, Hinman.

Did the wallet itself have any money in it?

e —— e o oo s,
MM%
"Dt

,ho, it did not.

T T -
Q Now, directing your attention to some of the

O B O P O

i
e,

other exhibits that we have here, first Exhibit No. 3, does
that depict the interior portion of the house?

A Yes, it does.

Q There is some yellow chalk or paint mark or
somathing én the floor. What does that indicate?

A I took a yellow crayon, and I outlined the body
before I removed it.

Q I show you Exhibit No. 16. Does this also dzpict
the interior portion of the house as you found it?

A That 1s correct,

Q Go ahead,

A The sheet here is still lying in the samz positic

it was in at the time that I first enterasd the room. The
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o) There is a little chart here in the lower righi-
hand corner. What is that?

A That is a color coatrast chart., It is so that
when the pictures are reporduced, the colors will be corrsct

Q You can get a reference to the color, then; is
that correct?

B That is correct.

Q This writing on the wall, the political piggy,
which 1s just above where the person was found and below
the subject here, was that there at the time?

A Yes, it was. |

Q That is depicted in the top of the picture here.

A Yes,

Q Directing your attention back here to photograph,
Exhibit No. 3, just to the left of this chalked mark on the
rug here, was this object down here previously ildentified
as the chanting beads there? |

A Yes, they were.

Q Directing your attention now to Exhibit No. 17,
what does this depict?

.3 This is the living room, looking from the north-
west corner due east, It shows the lower portion of the
body extending out from the chair and also the objects that
we found by the left hand of the victim,

Q What are those?

. CieloDrive.coOmARCHIVES



10

11

12

13

14

16

17

18

19

20

21

23

24

25"

26

150

THE COURT: Well, just to clarify, those are the

markings that you made as to where the body had previously

been?

THE WITNESS: Yes.
BY MR, ROSS:

Q That chalk outline is where the body had been,
and you made that before the body was removed?

A That is correct.

Q ¥hat are those objects?

A There is a small paint brush, and a small bronze,
what appeérs to be a dish or aschtray and a couple of books
and a piece of papar.

0 I show you now Exhibit No. 1l. Do you recognize
that scene?

A Yes, this is in the kitchen at the same location.

Q In relation to the other room where the body was
found, what is that?

A It is approximately 20 feet from where the body
was found to the kitchen table.

Q Is that an adjacent room, or is there room in
between?

A There is a small hallway leading from the living
roonm into the kitchen.

Q What is off of that hallway?

A The door to the rear porch and the only entrance

into the house,
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Q Is there a bathroom at that location?

A Yes. It sets between the kitchen and the living
room.,

Q I show you now Exhibit No. 8. Do you recognize
that scena?

A Yes, this is in the kitchen.

Q Other than placing the marks there on the floor,
as you have indicated, did you disturb the scene in ahy
other way? )

A No, I d1d not, except for removing the body, &nd
I did one.other thing.

Q wWhat is that?

A I removed a white sheet that was across the
ap. it AT S —
deoruay from the llving room to the hallway. It was tacked
wm“w B R g KRR S W:’xrﬁ%'m"‘w"ﬂﬂyr
with two thumb tacPs.
. L

WEG o

Q~4-B{§€E%ing your attention back to Exhibit No. 3,
this table here, there are some objects underneath the tabl:
What are those objects?

A Ballpoint pens.
How many of them were down there?
There were approximately 10 pens and two pencils

Were there any such objects in the kitchan?

- B N o

Yes, I believe so. There was one ballpoint pen
in the kitchen underneath the table,
MR, ROSS: I have another picture here, Your Honor.

It shows the interior portion of the house and a small nigh

CieloDrive.coOmARCHIVES



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

23

24

26

- ) 152

stand, May we have that marked as No. 23 for identification’
THE COURT: Very well,
BY MR. ROSS:

-Q I show you the exhibit that we have marked as
No. 23 for identification. What does that depict?

A This is from the doorway. There are two entrance
into the house from the exterior into this porch and then
one entrance from the porch into the house. One entrance,
which is off to the west here, has a stairway that leads up
to it. You come through a door, turn left, go through the
second door, which is depicted in this picture, and you
enter the house.

The other door is at the south end, and you have to
go up a small path to get to it,

' Q I show you Exhibit No., 2 here that was previously
marked and received. 1In relation to that picture, Exhibit
No., 2, where 1is No. 22?

A The doorway in this picture is to the left of
this picture.

Q So that is the doorway here where the man is
standing; is that correct?

A That is correct.

Q That would be just to the left, inside the house?

A Now, this is the porch here, and tﬁis is the
porch in the right portion here where the man is standing.

He is in the porch.
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Q This would be that area that we are talking about

a Yes, he would be right off to here (indicating).

Q To the left, inside a few feet; is that correct?

A That is correct. '

Q Were the drawers in the night stand in that
condition at the time you saw them?

A Yes,

Q I have another photograph here showing the floor
area, and it has a table and an old-time stove.

MR. ROSS: May this be No, 24 for identification?

THE COURT: Very well,
BY MR, ROSS:

Q I show you this photograph, Officer, No. 24 for
ld=ntification, What does this scene depict?

' A This is a stove that sets in the middle of ths
porch area, and to the rear here of the stove is the door
that leads from the pathway, and off to the right here would
be the door that lsads in here through the stairway.

Q There are somz2 objects that are circlad there.

What are those ohjects?

. A Those are small pleces of a chain,
Q These are brokzan pieces of a chain?
A Yes.

THE COURT: Just so we have thils straight, I notice
that in this photo there are dark circles, and I think that

is what we are referring to; is that right?
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THE WITNESS: That is correct,

THE COURT: Those appear to be marks that have been
placed on the floor surrounding the small pieces of chain.

THE WITNESS: That 1is correct.

THE COURY: If you look closely, you can look inside
of that circle, and you can see something, and that is what
you are calling small pieces of chain?

THE WITNESS: Yes. We were afraid they wouldn't
photograph because of their size.

THE COURT: That is what I have been getting at.

MR, ROSS: Your Honor, I have just opened an envelope
here wvhich contains small broken pleces of chain. May this
be marked No, 25?

THE COURT: Very well.

BY MR. ROSS:

Q Officer, I show you these pleces of chain that
we have just taken out of this envelope here. What is that:i
A That is the chain that is depicted in this

picture and cilrcled by the black marks.

Q That is tha photograph we have bean talking about
Exhibit Yo, 24; is that correct?

A That is correct.

Q And you picked it up and put it in this sealed
envelope; is that correct?

A That is correct.

THE COURT: Well, if I understand you, you marked the

., CieloDrive.cCOmMARCHIVES
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location of the pleces of chain on the floor, then you took
the photo?

THE WITNESSs That is correct.

THE COURT: So that the photo shows where they were
when you got there?

THE WITHESS: That is correct.

THE COURT: After, you had them marked.

THE WITNESS: That is correct. _

THE COURT: After that, you picked them up, and that
is what we have in the envelope.

THE WITNESS: That 1s correct.

BY MR, ROSS:

Q In relation to the rest of the house, as,
specifically, the kitchen and the living room, where is
this room where you have marked the chain on there?

A This probably would be easier if I could draw

you a diagram of this house. It sits on the outside of a

'ﬁill, and 1t has got kind of an unusual floorplan,

Q Here is the house itscelf here, and we have at
least the front portion of it in Exhibit No. 2. Would it
be in the front portion or the back portion of the house?

A It was in the porch area right here (indicating),
and it would be approximately six feet this way (indicating)
from vhere Detective Guenther 1s standing.

Q That is six feet to the right there, from lookins

at this photograph, which is Exhibit No. 2; is that correct!
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A That 1is correct,

Q That is Jjust off the location that you have indi-
cated where the night stand was, which is next to the
kitchen, or am I getting confused? Where in relation to the
kitchen would that chain be?

A We have the porch where the chain is found.

Then you have to enter a hallway. If you go to the right
in the hallway, you are in the kitchen; to the left, you are
in the living room; and straight ahead, you are in the
bathroon,

0 In Picture 23 here, you are standing in the porch
looking through a window into the kitchen, ané it is just
off to the right of that area?

A Yes.

MR. ROSS: Your Honer, I have here also a checkbook,
personalized to Cary Hinman, at 964 Topanga Canyon. May thi

checkbook and its contents be marked as Exhibit No. 26?7

. MR, SALTER: May I see that, Counsel?

MR, ROSS:: Yes, surely.

THE COURT: Very well.

BY MR, ROSS:

Q Officer, I show you here the exhibit that we have

marked as No. 26 for identification, this checkbook. Have

Bl yton -l:n-,:a&%._m

o i aialanlah i b

you seen this object before?

A Yes, I have.
VAT TP I e
Q Where was that when you first saw it?

\\_;_,_,_—ﬂ‘”’f‘
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[ Aoy

A Deputy Guenther found this in the kitchen area,

called me in,

Q And pointsd it out to you?

A Yes, = ot

Q Do you recall whefeabouts it was?

A Mot exactly. I believe it was in a coat that
Prr g

was hanging in the kitchen. I am not sure, though.

a pid yom of the house itself?

A Yes.

Q Did you finq any money around the houss at all?

A No. Mgt U g,

g d
gy, W3 irsnen st PRt

MR, ROSS: I have another object here, your Honor,
It iz another pink slip to an automcbile. Hetropolitan
is the typé of automobile.. May that be marked as Ho. 272
' THE COUPRT: Very well.
BY MR, ROSS:

Q I dircct your aitention to Exhibit No. 27 which
has just becn marked for identification, this pink slip.

Did you find this at the location alsco?

A Yes.
Q Whereabouts did you find that?
A This was in a metal cabinet in the living room.

Directing your attention into the kitchen area

of this house, did you observe any place where there
appeared to be blecod spots?

A Later, yes.
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Q Wﬁereabouts did you observe that?

A I observed that on the ceiling, the north wall,
the west wall, and éast wall.

Q Would you tell us what those looked like?

3 They were very minute spots, splattering all
over, very, very fine. It was hard to detect. It vas also
on the refrigerator on the front door, on the table top --
countertop, I should say, on the east counter, and along
the kitchen cabinets up above, going all the way to the
ceiling, and then extending across the ceiling.

Q " All the way across the ceiling or just part-way,
if you recall?

A It was splattered all the way, concentrated more
on the east portion of the kitchen than the west portion.

Q wWhat about in the living room?

A Yes, there was what appeared to be blood under-
neath where the body was found on the wall, the writing;
also in the hallway right in front of the bathroom door.

Q You were there, I take it, when this Mr. Turney
came out to make his physical examination or chemical
examination; is that correct?

A Yes, he did it at my direction.

Q Was there anything unusual about the scens where
the blood was located at the time when you were there
earlier?

A No.
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Q You hadn't wiped any of it up or attempted to
wash any of it or anything?

A No.

Q Did you find any blood or what appeared to be

blood in the bathroom itself?

A No.
Q Did you find ahy in the hallway near the bathroon
A Yes.,
Q Were these fine sprays or were they larger spots,

\ or what?

”F_a‘—\\\I‘wént to direct ycur attention to a few days
later, to the 6th of August of 196S5. Did you get a call

o m”" WSy .
from San Luis Obispo authorities

' A Yes, I did.
Q Did you go up to San Luis Obispo?
A Yes, I did.
Q Who else went with you, if anybody?
A Detﬁggixsmiji?ther and a latent »nxint deputy,

Jake Jordon. o
Q Detective Cuenther is the gentleman seated to my
right here; is that correct?
23 Yes.
Q when you went up there, what time did you get up

there, and when?

A In the evening hours. I believe it was about
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Q ' Of the 6th or on the following day?
A Of the 6th.
e bt
Q ¥When you got up to the location, did you see

the defendant, Mr. Beausoleil?

A Not at that time, I didn't.

Q When did you see him?

A We saw him at approximately 10:00 p.m. that

w" -,

evening. o

Q Whereabouts was it, I should say, that vou sas
him?

A I saw him at the San Luis Obispo County Jail,

oo 4 W”"
Q From the time that you saw him, or before you

saw him, or after, or sometime during that period of time,
did you get some property out of the custody of the
Sheriffs that had been booked to the defendant?

A Yes,

Q Anong that property, did you have these eﬁhibi-
that we had previously marked, the levis, which are
Exhibit No. 20, and the black shirt, which is Exhibit Mo.

A Yes.,

Q Both of the objects?

A Yes,

Q Were they submitted to Kr. Turney in the crir:
lab?

A Yes, they were,
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Q Did you also see a Fiat automobile up there?
A Yes, I did.
Q I show you two exhibits that we have previously

marked as 1 and 5. Exhikit 1 is the front portion of an
automobile. Is that the automobile wa are talking about?

A Yes,

Q I show you Exhibit No. 5, which is a rear portion
of a white automobile. 1Is that the automobile that we are

talking about?

2 Yes,.
Q That has the license number 0YX 833?
A Yes.

THE COURT: I want to interrupt for just a moment.
Sergeant whitley, you told us now that you mnade

this trip to San Luis Obispol and saw this car. Prior to
making this trip to San Luis Obispo, did you have any infor-
mation concerning this cer?

THE WITHNESS: Yes, I did.

THE COURT: Where did you first get information concerr
ing the car?

THE WITHESS: From Yr. Irwin and the two young men that
were with him that found Mr. Hinman.

THE COURT: In other words, you had taken information
from them as to the kind of a car that the decedent had?

THE WITNESS: Yes,

THE COURT: Had you made any official report in the
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Sheriff's office and to the various police agencies to the
effect that the car was missing?

THE WITNESS: VYes, after I verified it with the
department.

THE COURT: When did you make that report?

THE WITNESS: I believe that was done on August 2nd.'

THE COURT: Thank you.

BY MR. ROSS:

Q You determined that automobile to have been
Mr. Hinman's, the one we are speaking of?

A Yes. .

Q That is the same one that is shown on the pink
slip and the white slip that was earlier identified,
Exhibits No. 6 ard 7; is that correct?

, A Yes.

MR, ROSS: Your Honor, I have here four black and white
photographs. I would like to mark them 28, which is the
rear portion of the seat down at the station wagon vehicle.

THE COURT: Well, let's just mark them in the order
that you want to offer then.

R. ROSS: All right. Thec next is a picture of what
appears to be a knife on a wheel. This would be No. 29.
No. 30 is two hggg§m§olding a knife and a scabbard.

e, ot
AR e L =

Q I show you what we have marked as No. 28 for
- u""‘;g‘_\A » 3

identification. Do you recognize that? "

A Yes. N A A ST e
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Q What is that?

A This is the rear portion of the station wagon
with the door open. .

Q I show you Exhibit MNo. 29. Do you recognize
that?

A Yes. This is the rear portion of the station

/_,«NM . .~
vagon with the door open and the floorboard pulled up to
?, P%h-'

show the tire well. —

Q Depicted the:eﬁ&ﬂmwhag,gppears to be a knife

and scaebbard. Was that ggg;g;ééjzﬁgiltime?
B

A That is correct.
Q I show you here what we have as Exhibit No. 15,
the knife,

MR, ROSS: And I woﬁid like to mark this scabbard as
Nb. 31, if you would, your Honor?

MR. SALTER: Just so the record is clear, could the
scabbard, Counsel is now marking -~

MR, ROSS: Perhaps, we will make that 15-A.

THE COURT: I think that is - probably a good idea.

MR, SALTER: May the record reflect that the scabbard
15-A is the same one that Mr. Turney testified to regarding
the testing for blood.

THE COURT: Yes.
BY MR, ROSS:

Q I show you the knife, Exhibit 15, and the scabbazx

15-A, is that the knife and scabbard that we are spezking of
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here in this photograph, Exhibit No., 29?2

A Yes,
Q VWhere was that found?
A They were found in the tire well at the rear
- ..‘.gxm,—‘g&'r%i:’nnﬁff’ﬂ*i‘: e N %\
portion of 19 -- I Can't remembex. It is a Fiat station
WagOn, 19650 RS e ” e et e e
Q That would be shown in Exhibit No. 28 here, the

rear portion of the station wagon with a seat or the tail-
gate open, I should say, if you just 1lift up this rug or

rubber mat here? That would be underneath it here; is that

correct?
A That is correct.
Q Exhibit MNo. 30 here that we have, does that show

the same knife and scabbard listed?
A Yes. This picture was taken as we were removing
the knife from the tire well.
THE COURT: Pardon me, Mr., Ross., This is probably as
good a tiine as any to kreaX for the evening recess.
We will take our evening recess at this time.
Ladies and gentlemen,.let me admonish you again
not to discuss among yourself or with anyone else anything
pertaining to this case or the evidence that has been
received,
Also renember to retain an opan mind uﬁtil the
case has been finally submitted to you.

In the morning we have a rather congested calend.
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around here. I am guite sure, from looking at the Clerk's
calendar, that we will not be able to get to this trial
until at least 11:00 o'clock. So éa those of you, who are
so minded, you may be able to slecep in a little later. In
any event, I am going to recess until .11:00 o'clock tomorrcy

morning., Will you all please return at that time.
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